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Точно преди изборите кабинетът на “Сглобката” даде старт на 7-и 
блок в АЕЦ “Козлодуй”. В дружеството “АЕЦ Козлодуй - нови мощно-
сти”, което ще отговаря за проекта, ще бъдат налети 500 млн. лева. 

Първан дангов:
дуПница заслужава 
честно и Прозрачно 
уПравление

Проектът 
„Възраждане”?

В

Александър СимоВ
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Властта не предприема никакви мерки за стабилизиране на 
икономиката и повишаване на доходите, заяви лидерът на БСП

стефан китанов
с ордена на
британската
имПерия

да се определят 
енергийно бедните и да 
получат компенсации

Корнелия нинова в Плевен: 

последната седмица на предиз-
борната кампания в страната едно 
нещо стана безпощадно и болезнено 
ясно. “възраждане” превърна нався-
къде в свой основен противник не 
кандидатите на сглобката, не носи-
телите на примитивното политиче-
ско лакейство и лъжа, а кандидатите 
на БсП. 

Привържениците на тази партия 
не просто изостриха тона и започна-
ха да сипят простотия след просто-
тия по отношение на социалистите. 
Цялата им кампания се съсредоточи 
върху това. За капак на всичко “въз-
раждане” потъна в политическия 
мрак и започна да мотае за подписи-
те за нов вот на недоверие към пра-
вителството, този път за провала в 
политиката по сигурност.

Подобно шизофренно поведение 
е подозрително и странно. “възраж-
дане” шумно се обявява като ал-
тернатива на цялото статукво, като 
антисистемната партия, която ще 
разтърси България, а по същество 
всичките й действия в кампанията са 
в полза на сглобката.

Да спасиш правителството от де-
бати по вот на недоверие е хвърляне 
на спасителна жилетка на статукво-
то. и точно тук се появява тежкото 
подозрение, че “възраждане” не е 
никаква алтернатива. А поредният 
инженерен проект, чиято цел е да 
обезсили и маргинализира протест-
ния вот.

“всички решения на уп-
равляващите в енергетиката 
са във вреда на България. 
Продажбата на двата реакто-
ра на “Белене”, закриване на 
въглищните централи, пре-
кратяване дерогацията на ра-
финерията, изпращането на 
домакинствата на свободния 
пазар водят до енергийна 
несигурност, по-малко при-
ходи в бюджета, повишава-
не на цените и обедняване 
на българите.” това заяви 
лидерът на БсП корнелия 
нинова в Плевен, където 

подкрепи кандидата за кмет 
ева Маринова и листата на 
социалистите с общински 
съветници. на закриването 
на местната кампания при-
съства и народният пред-
ствавител от областта проф. 
Румен Гечев.

По думите на нинова, в 
същото време не се предпри-
емат никакви мерки за ста-
билизиране на икономиката 
и повишаване на доходите 
при положение, че ръстът 
на БвП ще бъде по-малък от 
предвидения, а данъчните и 

осигурителните задължения 
на хората ще се вдигнат. 

“сглобката” не дава 
никакви разчети как ще се 
отрази всичко това на жи-
вота, цените и покупател-
ната способност на гражда-
ните. спешно трябва да се 
определи кой е енергийно 
беден. трябва да се пред-
видят компенсации за тези 
хора. в момента 20% от на-
селението живеят под прага 
на бедността. този процент 
ще се увеличи в резултат на 
вредните решения на ГеРБ, 

ДПс и ПП-ДБ. няма никак-
ва мисъл за хората. Упра-
вляващите се движат само 
от частни интереси и битки 
на лобита. Освен това са и 
юридически неграмотни. 
всеки ден правят поправка 
на поправката в законите. 
нашите експерти обобщи-
ха, че в момента сектор 
“енергетика” е залегнал в 
31 закона. и нито един с 
един не е свързан. това е 
безумие. такъв хаос не е 
било никога”, каза още ли-
дерът на БсП.

Стр. 13

георги георгиев: 
искам да надградя 
Постигнатото за 
община „тунджа”
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“влизам в битката за 
Перник, за да защитя сла-
вата на града ни, който 
беше известен със спорти-
стите си, с индустрията си, 
с културата си. Сега сме се 
превърнали в спалнята на 
София. това мотивира мен 
и моя екип да подобрим 
начина на живот в Перник 
и да променим концепция-
та за управление на общи-
ната”, заяви кандидатът на 
БСП за кмет на Перник ки-
рил Леонов в тв предаване. 

“конфликтът ни с кме-
та Станислав владимиров 
тръгна през 2020 г., кога-
то увеличи десетократно 
такса “Смет” за малките 
населени места. БСП, като 
социална партия, смятаме, 
че това е недопустимо. 
Предупреждавахме, че то
з и негов акт ще отпадне в 
съда и така и стана. Само 4 
села се включиха в обжал-
ването на таксата и сега 
жителите им плащат по 30 
лв., а другите 20  по 300 
лв., което е абсурдно”, раз-
каза Леонов. той обеща, че 
ако избирателите му гласу-
ват доверие, ще възстанови 
надвзетите средства, а ако 
няма финансовата възмож-
ност за това, ще освободи 
засегнатите от плащане на 
такса “Смет”. 

“Цялата кампания на 
владимиров преди 4 годи-
ни стъпи на водната криза. 
той поемаше ангажимен-

та, че отговорните за нея 
от предишното управление 
на ГеРБ, ще си понесат от-
говорността. Но само 2 ме-
сеца след като го избрахме, 
всичко се замете под кили-
ма. Няма отговорни, а на-
края ГеРБ го подкрепиха 
за втори мандат. Изводът е, 
че такива хора са склонни 
да сключат сделка с дявола, 
само и само да са във влас-
тта”, коментира Леонов. 

“община Перник има 
нужда от инвестиции и 
разкриване на нови ра-
ботни места. в доклад на 
АДФИ пише, че нито една 
обществена поръчка в Пер-
ник не отговаря на закона. 
Предлагам за справяне с 
корупцията да се създаде 
обществен съвет от актив-

ни граждани, в който да 
влязат и НПо, които из-
следват корупцията и пре-
венцията й. в първите 100 
дни на нашето управление, 
ще организирам онлайн из-
лъчване в комисията, кога-
то се отварят прословутите 
обществени поръчки, опи-
сани в доклада, за виждат 
перничани защо дадената 
фирма трябва да спечели 
обществената поръчка”, 
посочи Леонов. 

Според него проблем 
е липсата на индустри-
ална зона. “Има терен от 
около 400 дка, на който 
няма нищо забито. всич-
ките ръководства на об-
щината от 2012 г. досега 
не изградиха инфраструк-
турата до зоната. тя се 

намира в близост до ж.п. 
гара “Разпределителна”, 
която може да извършва 
логистика до всяка част на 
страната и европа. Има-
хме и индустриална зона 
“Пектин”, на която обаче 
беше променен статута 
на зона за застрояване и 
се даде на гръцки инвес-
титор да строи жилища. 
как да очакваме някой да 
инвестира  няма как”, по-
ясни Леонов. 

“Закрием ли мините и 
теЦа, закриваме и Пер-
ник”, категоричен е той. 

Над 20 000 семейства се 
отопляват с парно и е не-
мислима възможността 
теЦа да спре да работи 
през зимата. територи-
алните планове за зелен 
преход са силно сбъркани. 
Предлагам модернизиране 
на теЦовете съв съвре-
менни технологии, така 
че те да отговарят на еко-
логичните норми”, смята 
Леонов.  

“обещавам общината 
да е един от инвестито-
рите в Перник. Сега тя се 
управлява по изключител-

но грешен подход. масово 
се разпродава общинско 
имущество, а тя има въз-
можност да строи. Защо 
да не строи блокове и жи-
лища, които да отдава под 
наем на млади семейства”, 
посочи той. “Аз и моят 
екип имаме и правилния 
подход, и енергията, и си-
лите да се справим с труд-
ностите в Перник и да го 
направим един град, който 
да се превърне в следва-
щото икономическо чудо 
в България, какъвто е бил”, 
заключи  Леонов.

“в името на наша-
та коалиция е събра-
но всичко: България, 
народ, морал, иници-
ативност, родолюбие 
и мир. този мир, от 
който се нуждаем в 
момента. Гарантирам, 
че ако застана начело 
на местната власт  ще 
променя модела на 
местното управление. 
Изправям се пред вас 
с пълното съзнание, 
че мога да поведа об-
щина Лясковец към 
обединението, от ко-
ето се нуждаем. За да 
се справим с предиз-
викателствата, пред 
които сме изправени. 
вярваме във вашата 
подкрепа  с номер 
69 в бюлетината на 
29 октомври”. С тези 
думи кандидатът за 
кмет емилия Жилие-
ва се обърна към хо-

рата в Лясковец. На 
сцената в Лясковец 
застанаха хора с жи-
тейски и професиона-
лен опит, които искат 
промяна на модела на 
управление.

Зам.председате-
лят на Парламентар-
ната група на “БСП 
за България” Георги 
Свиленски пожела 
успех, вяра и сили 
кандидатите за кмет и 

общински съветници 
да продължат да от-
стояват поетите анга-
жименти пред хората 
и работят за превръ-
щането на Лясковец в 
социална община.

“Проблемите в 
Златоград са много. 
въпреки че живеем 
в един прекрасен ра-
йон, те си остават и се 
наслагват с годините. 
Нашата цел е да запо-
чнем решаването им, 
за да върнем и задържим тук мла-
дите хора”, заяви кандидатът за 
кмет на Златоград от БСП емил 
Хумчев в тв ефир. той посочи, 
че основният проблем е свързан 
с демографската криза. “Сривът 
в Родопите е найголям и това 
включва и община Златоград. 
Проблем е и лошата инфраструк-
тура в крайните квартали на града 
и селата. Имаме прекрасни села с 
голям потенциал за туризъм, на 
които обаче не се обръща вни-
мание. Има проблем, свързан със 
сигурността на хората. основна 
задача в предстоящия мандат е 
първо, да подсигурим хората за 
зимата, в краткосрочен план, и 
след това  да започнем работа по 
всяване на поголяма сигурност и 

спокойствие у хората”, 
поясни Хумчев.  

“Смятаме да напра-
вим звено в общината, 
което да се занимава с 
привличането на нови 
инвестиции, както и 
да осъществява връзка 

със сегашните работодатели. това 
направих като областен управител 
и видях, че работи. Увеличението 
на доходите ще дойде тогава, ко-
гато подпомогнем нуждите на 
работодателите, за да бъдат те по
конкурентоспособни”, подчерта 
Хумчев.  

“Има готов работен проект за 
27 млн. лв. за извеждане на мине-
рална вода до общинския център, 
което ще създаде нови работни 
места. Големият грях на досегаш-
ните управляващи е, че не успяха 
да осигурят необходимите сред-
ства”, уточни той. Ще започнем 
разговорите за повишаване на 
доходите, за да стане Златоград 
добро място за живеене, обеща 
Хумчев.

Кирил леонов: 

Ще върнем незаконно надвзетите
пари за данъци в Перник
Закрием ли мините и ТЕЦ-а, закриваме и града, заяви кандидатът на БСП за кмет

Община Перник да бъде един от основните инвеститори, за да се разкриват 
нови работни места, включително и в общинските дружества. За това 
говориха на среща със синдикалисти кандидатът за кмет на Перник от 
“БСП за България” Кирил Леонов и кандидатите за общински съветници 
Делка Георгиева и Иван Димитров. В разговора участие 
взе вицепрезидентът на КНСБ Огнян Атанасов 

емил Хумчев: 

Ще работим младите хора 
да се задържат в Златоград

Георги Свиленски с подкрепа 
за кандидатите на МК 
„БСП за България” в Лясковец

Ако ми гласувате доверие на 29 октомври ще 
ви върнем незаконно надвзетите пари за данък 
“Смет”, обеща Кирил Ленов на срещи 
с жителите на пернишките села
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“12 години Смолян е в застой. 12 
години сме свидетели  как герб се оп-
равдават за тежкия демографски срив 
в района, без да предприемат реални 
действия. Ние предлагаме друг път 
-  на инвестиции, на по-високи дохо-
ди, и най-вече път, който създава въз-
можностите младите хора да остават в 
Смолян. Срещите през последния ме-
сец показаха, че у хората има енергия 
и желание за промяна”, заяви кандида-
тът за кмет  от “бСП за българия” иван 
Френкев в тв интервю. 

“бСП има лице в Смолян. Хората ни 
познават и знаят, че в общинския съвет 
отстояваме позициите си и обещаното 
пред тях. Показахме, че сме ярка опо-
зиция на “сглобката”, която се формира 
и в Смолян, че не предадохме избира-
телите си и не се поддадохме на зави-
симости”, поясни Френкев. По думите 
му най-тежкият проблем в региона е де-
мографският срив, който е вследствие 
на нерешаване на проблемите с инфра-
структурата, с доходите и с качеството 
на живот”, посочи Френкев. 

“иска се сериозна работа и реше-

ния за инфраструктурата. имаме над 
400 км пътна мрежа и 81 селища. в об-
щината има села, буквално забравени 
и от бога, и от властта. Срещу необхо-
димостта от поддържане стои скромен 
общински бюджет, но по-важното е 
лошото финансово управление и ни-
какви реални действия по привличане 
на инвестиции и участие в европейски 

програми”, коментира Френкев. 
Според него решението е активна-

та комуникация с държавната власт 
за целево финансиране на обекти и 
дейности в общината. На Смолян му 
трябват хора с гръбнак, които да бъдат 
активни, упорити, да работят за града 
си, без да се поддават на зависимости”, 
поясни Френкев. 

На второ място той посочи макси-
малното използване на възможностите 
на програмите за развитие на региони-
те по Плана за възстановяване и устой-
чивост . 

“моделът на финансово управле-
ние на Смолян трябва да се промени. 
Нужно е по-добро управление на па-
рите, защото виждаме, че публичният 
ресурс не се изразходва прозрачно и в 
полза на гражданите”, твърди Френкев. 
По думите му управлението на герб 
12 години влачи структурен дефицит, 
изпълнението в частта “местни прихо-
ди” е символично, не се работи актив-
но за подкрепа от държавната власт, и 
съответно - капиталовата програма не 
се изпълнява. Хвалят се с балансиран 

бюджет, а всъщност има неизпълне-
ни обещания към хората”, коментира 
Френкев. общината има собственост, 
която не се използва оптимално, така 
че да генерира приходи. 

“Хората си тръгват от Смолян за-
ради ниските доходи. Да, общината не 
може пряко да се намесва в икономи-
ката на региона, но може да създава 
условията”, смята Френкев. решени-
ята са подпомагане на местните про-
изводства, на бизнеса, който създава 
по-висока добавена стойност, за да се 
повишат доходите, да се запазят специ-
алистите и да се намали темпа на обез-
людяване на Смолян”, обясни той. 

“в Смолян има умни млади хора, 
които могат да бъдат подпомагани и 
да остават в общината. бСП има ясни 
решения и за подпомагане развитието 
на туризма, така че красотата и славата 
на родопите, на българските традиции 
да не остане само на хартия, а да при-
влича туристи, да генерира приходи, 
които ще могат да вдигнат малките 
красиви села в Смолянско”, категори-
чен е Френкев.

“работихме през цялата 
кампания и ще продължим да 
работим и след изборния ден. 
Знаем какви са проблемите на 
града и имаме решения за все-
ки един от тях”, заяви канди-
датът за кмет на бСП за варна 
Павел раличков пред препъл-
нена зала. той подчерта, че не 
само социологическите проуч-
вания показват повишаване на 
доверието към кандидатите на 
бСП в морския град, но това 
ясно личи и при многобройни-
те срещи с жителите му.

“има изградена желязна за-
веса между сградата на общи-
ната и всички нас. това трябва 
да се промени, за да усетят 
варненци, че имат управление, 
което работи за тях. и съм си-

гурен, че всички ние, канди-
датите за кметове на райони и 
за общински съветници, знаем 
как и можем да го постигнем”, 
подчерта той.

раличков открои трите ма-
щабни проекта, които спешно 
трябва да се реализират във 
варна - изграждане на втори 
мост, на индустриална зона 
и завършване на магистрала 

“Хемус”. той ще работи и за 
създаване на общински пред-
приятия за битовите отпа-
дъци и за строителството на 
пътищата в града, както и за 
облагородяване на градската 
среда.

“Нека дадем своята подкре-
па към кандидатите ни за кмет, 
за районни кметове и общин-
ски съветници. Невероятни 

хора, в които вярвам безрезерв-
но. Нека да си върнем славата 
на най-добър град за живеене. 
Нека най-после се отървем от 
това, в което се превърна ва-
рна през последните 10 години 
- символ на корупция, далаве-
ри, кръгове, свързани с хотел-
ски имена. имаме нужда от 
промяна и взаимно доверие”, 
призова организационният се-

кретар на бСП борислав гу-
цанов. той уточни, че колкото 
и да се купуват гласове, на 29 
октомври има реален шанс все-
ки един варненец да усети така 
нужната му промяна, тук и в 
българия, която може да тръг-
не именно от нашия град. гла-
сувайте с бюлетина номер 1 за 
кандидатите на бСП, обърна се 
той към варненци.

“в белоградчик няма достатъчно хо-
тели, ресторанти и магазини. Ние имаме 
екип, който има опит и може да привле-
че инвеститори, които да направят това”, 
заяви кандидатът за кмет на белоград-
чик, подкрепен от “бСП за българия” 
боян минков в тв интервю. той анонсира 
своята акция “Завърни се у дома”. “има-
ме пълната подкрепа на младите хора и 
желанието на тези, които са напуснали 
белоградчик, да се върнат и само така 
градът може да се възроди. Хората ни 
казват: “Създайте ни нови работни места 
и ние ще се върнем. Не сме щастливи в 
София и в чужбина”, поясни минков. 

“бюджетът на общината е 12 млн. лв., 
а задълженията й  са 10 млн. лв., което 
ни поставя на второ място в българия 
по най-закъсала финансово община. Но 
знаем как да излезем от тази негативна 
класация”, каза минков.

той си поставя за цел да създаде об-
щинско предприятие за почистване и 
сметосъбиране, с което разходите на об-
щината за тази дейност ще паднат 3 пъти. 
минков поясни, че болницата обслужва 
население от около 25 000 души от близ-
ките пет общини и това е единственият 
шанс те да бъдат лекувани. той е катего-
ричен, че след като общината се разпла-

ти с медицинския персонал, ще потърси 
специалисти от други места и ще разкрие 
нови отделения. 

“искаме да създадем модел за добре 
развит европейски туристически 
град, който да бъде за пример за 
цяла българия. Няма друго място 
като белоградчик в българия, а  
и в света, с такъв огромен по-
тенциал, от който се използ-
ва едва 5%”, каза минков. 
“искаме да върнем младите 
хора. и не само искаме, а ще 
го направим”, категоричен 
е той.

Иван Френкев: 

Ще извадим Смолян от застоя
и тежкия демографски срив
Смолянчани ни познават, знаят, че не влязохме в местната 
„сглобка” и не ги предадохме, заяви кандидатът на БСП за кмет

Павел ралИчков: 

Боян Минков с акция в Белоградчик „Завърни се у дома” 

Време е варненци да имат 
управление, което работи за тях
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Обява

Диплома за висше образование №199782, издадена 
на 22.05.2010 г. от СУ „Св. Климент Охридски“, специал-
ност „Право“, на Симеон Ивов Недялков, да се счита за 
невалидна.

Пенсионираните през тази 
година учители, на които е 
отказано да получават уве-
личените си със задна дата 
от 1 януари заплати, да заве-
дат дела, съветват синдикати. 
оказва се, че стотици пенси-
онирани преподаватели, както 
и работещи в образователната 
система, които са я напуснали 
по други причини, не са полу-
чили тези увеличения. 

Засегнати пенсионирани 
учители са подали заявления 
за получаване на разликата в 

увеличените работни заплати 
до момента на пенсиониране-
то си. Подготвили са и колек-
тивен иск. 

Според синдикат “образо-
вание” към кт “Подкрепа” те 
могат да претендират за тези 
суми от директорите на учили-
щата, в които са работили. На 
места директорите са изплати-
ли увеличението, но други не 
знаят как да действат.

от страна на моН се посоч-
ва, че по силата на анекса към 
колективния трудов договор от 

10 август тази година, с който 
заплатите бяха увеличени от 
1 януари, основанието за уве-
личение на работната заплата 
възниква на 10 август и няма 
правна възможност лицата с 
прекратени преди тази дата 
трудови правоотношения да 
получат разликата в работните 
им заплати със задна дата. Уве-
личението според моН засяга 
само работещите към момента 
на подписване на анекса.

Според Синдиката на бъл-
гарските учители към кНСб 

обаче моН разглежда ед-
ностранно законодателната 
уредба. оттам цитират Зако-
на за задълженията и догово-
рите, според който в рамките 
на три години човек може да 
търси изплащането на работ-
ни заплати за времето, в което 
е работил и те не са му били 
платени.

“Призовахме всички по-
търпевши да подадат заявле-
ние до директора да им бъде 
изплатено това, което са си из-
работили добросъвестно. ако 

директорът не отговори, или 
отговори, че не може, да си 
заведат иск. Директорите ще 
загубят - освен работните за-
плати, трябва да платят и раз-
ходите по делото, и лихвите,” 
коментират от кНСб. Синди-
калистите допълват, че могат 
да се завеждат както индиви-
дуални, така и колективни ис-
кове, а юристите на кНСб ще 
оказват съдействие.

казусът засяга около 1200 
учители, а на човек се падат по 
около 270 лева на месец.

Пенсионирани учители завеждат
дела за неизплатени заплати
Преподаватели не могат да получат увеличенията 
към възнагражденията си със задна дата

всеки пети българин смята, че 
е срамно да се ходи на психиатър, 
а още по-голям дял от хората са на 
мнение, че не е нормално мъжете да 
плачат. това показват данни от про-
учване на “галъп интернешънъл” по 
поръчка на фондация “кожа - плат-
форма за психично здраве”, което 
се фокусира върху по-леките форми 
на психични разстройства и зави-
симостите. изследването сочи, че 
обществото като цяло декларативна 

толерантност и отдава  значимост на 
проблемите на психичното здраве, 
но в същото време проявява консер-
вативност.

20 на сто от българите са на мне-
ние, че хората трябва да се опитат 
сами да решат проблемите си, а не 
да ходят на специалист. това говори 
за намалена обществена чувствител-
ност, заявяват експерти. всеки трети 
отговаря положително на въпроса 
дали познава хора с психични раз-

стройства, като все повече българи 
смятат, че споделянето за такъв про-
блем ще доведе до съпричастност и 
оказване на помощ.

Зависимостта в обществото е 
припозната по-скоро като заболява-
не, а не като липса на воля. Хората 
у нас показват и склонност да отде-
лят зависимостите според тяхната 
тежест - според употребяваната суб-
станция или според активността, ко-
ято е предмет на пристрастяване.

изпълнителната агенция 
“медицински надзор” се само-
сезира по случай на родилка с 
тежки усложнения след секцио. 
Поводът е изнесена информация 
в медиите по случая.

Проверката ще се състои 
между 26 октомври и 3 ноември, 
като ще бъде съставен констати-
вен протокол до 10 дни от при-
ключването й.

лекари от две столични бол-
ници са спасили млада родилка 
с тежки усложнения след се-
кцио. тя е била транспортира-
на по спешност от благоевград 
с възпаления в корема, белия 
дроб и хронична бъбречна не-
достатъчност. оперирана е 45 
минути след постъпването й в 
“майчин дом”, като се е нало-
жила и спешна намеса на коре-
мен хирург от александровска 
болница. 

Жената е родила на 6 октом-

ври и е изписана от благоевград-
ската болница на 10 октомври с 
болки в корема и висока темпе-
ратура. тя се върнала в Сандан-
ски, но болките станали по-сил-
ни. Ден след изписването е била 
изпратена спешно с линейка в 
благоевградската болница зара-
ди излив в корема. от там й обяс-
нили, че има течност в корема, 
която може да се изхвърли само 
с антибиотици и няма нужда от 
никаква хирургична намеса.

Състоянието й обаче продъл-
жило да се влошава и на 13 ок-
томври е била транспортирана 
спешно в “майчин дом”. оказа-
ло се, че е с тежко възпаление на 
почти всички органи и системи 
и перитонит. Наложило се е от-
страняване на матката и на двата 
яйчника. Според столичните ле-
кари, ако операцията не е била 
направена незабавно, жената е 
щяла да почине до дни.

Дирекцията “между-
народно оперативно съ-
трудничество” към мвр 
предупреждава за разпрос-
транението на измамни 
имейли от името на офици-
ални европейски или наци-
онални правоохранителни 
институции, съобщиха от 
министерството. 

информацията за та-
кива фалшиви имейли е 
получена в мвр по кана-
ла на европол. Съобще-
ния гласят, че жертвите 
са обект на разследване, 
свързано с детска пор-
нография, поради което 
следва да заплатят опре-
делена сума, за да бъде 

прекратено наказателното 
преследване срещу тях.

от мвр припомнят, 
че нямат практика за ин-
формиране на гражданите 
по електронните пощи. 
експертите съветват при 
получаване на подобен 
тип електронни писма да 
се избягва дори отваряне-

то им, защото това може 
да крие евентуален риск 
за техните електронни ус-
тройства.

С цел повишаване 
на информираността и 
бдителността за подобни 
измами, европол е разра-
ботил клип с превантивен 
характер.

„Медицински надзор” 
проверява случай с родилка

В навечерието на Деня на народните будители в галерия “Академика” на Икономическия 
университет във Варна представят самостоятелна изложба живопис “Идилия” на Явор 
Витанов. Художникът е избрал стари български къщи, морски и природни пейзажи 

МВР предупреждава за измамни имейли

За всеки пети българин е срамно 
да се ходи на психиатър

Снимки БТА 

Българският червен кръст тържествено отбеляза 
145 години от създаването си.  Председателят на 
БЧК акад. Христо Григоров получи поздравления и 
от обмудсмана Диана Ковачева
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около 35 на сто от сделките с недвижими 
имоти в България преминават през професио-
нална брокерска услуга. този процент е нисък и 
говори за недобро средно качество на услугите 
в бранша. това каза пред Бта председателят на 
националното сдружение “недвижими имоти” 
(нСни) Добромир Ганев.

Средно веднъж в живота си едно българско 
семейство ползва брокерска услуга, посочи Га-
нев.

от началото на демократичните промени в 
България брокерските услуги при сделките с 
имоти са поскъпнали около два пъти и в момен-
та са 2-2,5%, а за София и за някои от големите 
градове достигат и до 3 на сто от стойността на 
имота (за всяка от страните). Подобен е процен-
тът в други европейски държави, като в разви-
тите пазари се калкулира в цената и се заплаща 
от собственика на жилището, каза Ганев.

между 3000 и 3500 са активните компании 
в сектора на продажбата на недвижими имоти. 
Ганев посочи, че в развитите страни над 85 на 

сто от сделките с имоти се случат чрез брокери, 
а мнозина семейства с години работят с един 
и същ агент, така както имат личен лекар или 
адвокат. 

огнище на птичи грип е 
установено в град Дебелец, 
съобщиха от Българската 
агенция по безопасност на 
храните. в животновъдния 
обект се отглеждат около 395 
000 кокошки носачки.  Пред-
стои да бъдат умъртвени по 
хуманен начин заболелите и 
контактни птици, за да се пре-
дотврати разпространението 
на опасната болест. 

инспекторите на храни-
телната агенция ще напра-
вят епизоотично проучване 
и проследяване на движения 
на домашни и други птици, 
яйца, продукти и странични 

животински продукти доби-
ти от тях, фураж за птици, и 
на транспортните средства, 
свързани с технологичния 
процес в зоните.

в 3-километрова пред-
пазна зона влизат селата от 
община велико търново, а в 
10-километровия периметър 
са близо 20 търновски села 
както и няколко селища от 
Габровска област. 

огнище на ковид-19 е ус-
тановено във ферма за норки. 
Животновъдният обект се на-
мира в землището на староза-
гопското село маджерито. от-
крити са 98 случая на заболели 

животни, сочат данните на Све-
товната организация за здраве 
на животните. Заболелите жи-
вотни са открити при проверка 
на Българската агенция по без-
опасност на храните.

във фермата се отглеждат 
70 000 норки, което създава 
сериозен риск от разпростра-
нение на вируса както в сто-
панството, така и в околните 
населени места, твърдят от 
природозащитната организа-
ция “невидимите животни”. 
Причината е, че норките могат 
да предадат вируса и негови 
мутации не само на дивите по-
пулации, но и на хората.

има риск българите да платят от джоба си 2,36 млрд. евро. 
това е общият размер на претенциите в международни арби-
тражни дела, които граждани и фирми водят срещу България, 
показват данни на министерство на финансите. това са 4,616 
млрд. лв. евентуалната загуба на някое от ключовите дела би оз-
начавало милиарди левове да бъдат платени от гражданите чрез 
събираните от тях данъци.

Делото на най-голяма стойност срещу България е заведено 
от наследниците на починалия литовски бизнесмен Денис ер-
шов и се отнася за собствеността на дружеството “Петрол”. те 
претендират за 1,07 млрд. eвро пред арбитража на Световната 
банка. Другото голямо дело срещу България е заведено от чеЗ, 
а претенцията е от 934 млн. евро до 1,043 млрд. евро. Делото е 
заведено пред международния център за уреждане на инвести-
ционни спорове във вашингтон.

За да защитава интересите на държавата министерство на 
финансите има рамкови договори с международни адвокатски 
дружества с висока репутация в световен мащаб, по които плаща 
сравними цени с цените по подобен род международни дела. За 
част от сключените договори плаща дори под пазарните нива. За 
да плаща на адвокатските дружества, в бюджета на министер-
ство на финансите ежегодно заделят по около 50 млн. лв.

Българските зимни 
курорти Боровец и Бан-
ско обявиха, че ще пус-
нат кабинковите си ли-
фтове около студентския 
празник. традиционно 
Банско прави това за уи-
кенда около 8 декември, 
но тази година той ще е 
отворен дори още по-ра-
но - ще работи в дните 
2,3,8,9 и 10, съобщават 
от концесионерите.

Боровец пък пуска ка-

бинковия си лифт на 9 и 
10 декември, но на летни 
цени - 30 лв. за възрастен 
човек и 15 лв. за деца и 
хора над 65 години.

тази година за пър-
ви път зимните курорти 
обявяват плановете си за 
пускане на кабинковите 
лифтове толкова рано. 
новината идва на фона 
на притеснението на хо-
рата от сектора за пред-
стоящата зима и факта, че 

ситуацията е “катастро-
фална” заради липсата на 
рекламна кампания. 

междувременно ста-
на ясно, че в “Пампоро-
во” ще бъде открит нов 
шестседалков лифт от 
“малина” до връх “Сне-
жанка”, който ще покрие 
широк периметър от ски 
пистите в региона. Банско 
и Пампорово стартираха 
предварителна продажба 
на годишни ски карти.

общо четиринайсет български 
компании влизат в тазгодишната кла-
сация на стоте най-големи дружества 
в Югоизточна европа (SEE TOP 100).  
в топ 10 на класацията българските 
компании отсъстват, но веднага след 
това, на 11-о място се класира пре-
работвателят на мед и доставчик на 
цветни метали “аурубис България”. 
компанията е генерирала приходи от 
4,2 млрд. евро през 2022 г. 

на 12-о място се нарежда произво-
дителят на дизел “астра Биоплант” с 
приходи от 3,9 млрд. евро през 2022 г.

С приходи от 3,7 млрд. евро “Лу-
койл България” заема 14-ото мяс-
то тази година. ръстът в приходите 
спрямо 2021 г. е над 128%.

на 20-о място тази година се кла-
сира аеЦ “козлодуй”. Приходите й 
за 2022 г. са в размер на над 3 млрд. 
евро, което е ръст от над 122% спря-
мо 2021 г.

веднага след нея, на 21-о място, 
влиза търговецът с възобновяема 
енергия и газ “акспо България” с 
приходи от 3 млрд. евро през 2022 г.

“национална електрическа ком-
пания” заема 26-ото място. През 2022 
г. нек е генерирала приходи от 2,6 

млрд. евро, което е ръст от 28%.
“Булгаргаз” се класира на 28-о 

място с приходи от 2,5 млрд. евро за 
2022 г.

три компании, които са отсъства-
ли в миналогодишното издание, вли-
зат в него сега. една от тях е “теЦ 
марица изток 2” - с приходи през 
2022 г. от малко над 2 млрд. евро. 
Също така на 42-о място влиза и 
“мет енерджи трейдинг България” 
с приходи от 1,9 млрд. евро. Произ-
водителят на стъклен амбалаж “Бией 
Глас България” заема 59-о място с 
приходи от 1,4 млрд. евро.

С приходи от 1,3 млрд. евро пре-
работвателят на слънчоглед “олива” 
се изкачва до 65-о място.

веригата “кауфланд България” 
се нарежда на 81-о място с общ при-
ход през 2022 г. в размер на 1,1 млрд. 
евро.

тази година и “Лукойл нефтохим 
Бургас” намира място в класацията. С 
приходи от 1,1 млрд. евро компания-
та заема 83-о място.

“Лидл България” е последната 
българска компания в класацията. тя 
се нарежда на 93-ото място с приходи 
от малко над 1 млрд. евро.

Унищожават 395 000 кокошки 
заради птичи грип
Огнище на Ковид-19 пламна във ферма за норки край Стара Загора

Зимните курорти пускат 
лифтовете за 8 декември

Дела за над 2 млрд. евро 
се водят срещу България

Добромир Ганев

14 наши компании сред 100-те 
най-големи в Югоизточна Европа

Само 35% от сделките 
с имоти стават с брокери
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кабинетът реши да бъде даден старт 
на изграждането на 7-ми блок в аеЦ 
“козлодуй”. очевидно решението има 
силен предизборен нюанс,защото то се 
случва няколко дни преди местните избо-
ри у нас. 

За намерението да се строят нови бло-
кове на аеЦ “козлодуй” се заговори още 
през 2008 г., но решението на министер-
ски съвет по принцип за този проект бе 
взето през април 2012 г. от първото пра-
вителство на ГерБ. месец по-късно бе 
учредена проектна компания “аеЦ коз-
лодуй - нови мощности” за проектиране, 
лицензиране, изграждане и въвеждане в 
експлоатация на нова ядрена мощност от 
най-ново поколение в района на същест-
вуващата атомна централа. Декември 
същата година това дружество подаде в 
агенцията за ядрено регулиране (аЯр) 
заявление за издаване на разрешение за 
избор на площадката на бъдещия реактор.
През 2020 г. тогавашното правителство 
на ГерБ даде мандат на Българския енер-
гиен холдинг (БеХ) да води разговори с 
американски компании за изграждане на 
нов реактор в аеЦ “козлодуй. 

Премиерът николай Денков съобщи 
още, че дружеството “аеЦ козлодуй-
нови мощности”, което ще отговаря за 
проекта ще бъде финансирано с 500 млн. 
лева допълнително. то ще води прегово-
ри с фирмите, които трябва да построят 

7-и блок. Срокът, който се предвижда за 
изграждане на новата ядрена мощност, 
е 2033 година. Със същото решение за-
почва подготовката и за 8-и блок на аеЦ 
“козлодуй”, съобщи премиерът. Планът 
е двата проекта да вървят успоредно като 
строителство.

тяхната обща мощност е 2300 мега-
вата, с което те значително надхвърлят 
мощността от 1760 мегавата на затворени-
те първи до четвърти блок на аеЦ “коз-
лодуй”. “освен това технологията, която 
е избрана на тези реактори, е уникална 

в света. тя позволява да се променя два 
пъти в много кратък срок мощността на 
реакторите, което е изключително важно 
за стабилното управление на енергийната 
система, когато влязат в действие”, каза 
Денков. той определени този проект като 
едно от най-важните решения, които е 
взето по време на сегашния мандат. 

През юни американската компания 
“Уестингхаус” подписа договор с про-
ектната компания “аеЦ козлодуй нови 
мощности” за предварителни инженерни 
дейности за изграждане на нов реактор с 

технологията AP-1000 на площадката на 
аеЦ “козлодуй”. очаква се до края на го-
дината да е готов анализът на оценката на 
възможностите за максимално използване 
на съществуващата на площадката на аеЦ 
“козлодуй” инфраструктура и за интегри-
ране на българската индустрия в проекта 
за 7-и ядрен блок с технология ар1000.

наскоро американската компания 
подписа споразумения с 5 български 
компании, които да се включат като по-
дизпълнители при изграждането на новия 
ядрен блок на аеЦ “козлодуй”.

темата за новите ядрени мощности 
станаха повод за поредния скандал меж-
ду президента радев и премиера Денков. 
Явно Седми блок в козлодуй ще се строи 
на тъмно като магистралите, коменти-
ра държавният глава. радев използва 
пропагандни хватки, които нямат нищо 
общо с истината, отвърна министър-
председателят.

Сегашното правителство ще остане 
в историята и като убиец на проекта за 
аеЦ “Белене”. През юни “сглобката” в 
парламента реши да продаде купените от 
България два реактора на Украйна. в на-
чалото на този месец правителството пре-
крати процедурата за избор на стратеги-
чески инвеститор и извади аеЦ “Белене” 
от обектите с национално значение.

Коментар на стр. 9

Предизборно властта обеща
7-ми блок в АЕЦ „Козлодуй” 
Правителството на „сглобката” налива 500 млн. лв. в нови енергийни ядрени мощности

Депутатите от енергийната ко-
мисия преодоляха ветото на прези-
дента върху промените в Закона за 
енергетиката и ограничиха господ-
стващото положение на “Лукойл” 
върху акцизните данъчни складове. 
С 10 гласа “за” и нито един “про-
тив” парламентарната комисия по 
енергетика прие на първо четене 
промени в Закона за задължителни-
те запаси от нефт и нефтопродукти. 
Според тях търговците на горива 
вече ще имат право да държат до 
70% от задължителните 100-днев-
ни запаси от нефт и нефтопроду-
кти в чужбина, на територията на 
държава членка на еС, и само 30% 
на територията на България. Сега 
те са длъжни да държат 100% от 
запасите в България. 

освен това, ако сега собственик 
на акцизен склад откаже на търговец 
на горива да му съхранява горивата, 
глобата е символична - от 500 до 
2000 лева. С одобрените поправки 
в закона глобите стават: при първо 
нарушение от 1 до 2 милиона лева 
и при второ нарушение - от 3 до 5 
милиона и отнемане на лиценза.

Според мотивите на вносите-
лите на промените от управлява-
щото мнозинство така се решава 
елементарна несправедливост, тъй 

като 92% от лицензираните акциз-
ни данъчни складове на територи-
ята на България са собственост на 
“Лукойл” и е налице злоупотреба с 
господстващо положение по сми-
съла на Закона за защита на конку-
ренцията. 

Депутати от БСП опонираха на 
председателя на комисията Делян 
Добрев, че предложените от него 
промени са много съществени, за 
да се внасят ад хок в парламента. 

в същото време премиерът 
николай Денков заяви, че ще съди 
всички които го свързват с “хра-
нилката” “Лукойл”. 

както  е известно във вторник 
бившият депутатът от ГерБ Де-
лян Добрев заяви: “Хранилката на 
“Лукойл” се оказва, че е по-голяма 
отколкото предполагахме. на нея 
има председатели на парламен-
тарни групи, членове на кабинета, 
министри”.

Депутатите от енергийната ко-
мисия, с друго решение, преодоляха 
ветото на президента върху проме-
ните в закона за енергетиката, които 
предвиждат битовите потребители 
на ток да излязат на свободния па-
зар. очаква се на извънредно заседа-
ние утре парламентът да прегласува 
текстовете от енергийния закон. 

Да бъде създаден фонд, 
който целево ще компенсира 
енергийно бедните домакин-
ства в условията на свобо-
ден пазар на електроенергия, 
предлагат от кнСБ . необхо-
димо е да се регламентира и 
начинът, по който този фонд 
ще финансира компенсаци-
ите, както и да се направят 
препратки към социалното 
законодателство в преходни 
и заключителни разпоредби, 
като се позволи енергийно 
бедните домакинства и уязви-
ми клиенти да бъдат обект на 
специални схеми за компен-
сиране при свободен пазар, е 
позицията на синдиката.

Според нея премахването 

на регулираните цени за бито-
вите потребители ще доведе до 
тежки социални проблеми по-
ради опасността от рязък скок 
на цените и невъзможността 
на битовите потребители да се 
адаптират към новите условия. 
това се казва в становище на 
кнСБ по приетите промени в 
Закона за енергетиката, които 
предвиждат от 2026 г. битови-
те потребители да купуват ток 
на пазарни цени. Проектът на 
решение не дава яснота относ-
но точния механизъм за защи-
та на домакинствата, начина 
на финансирането му и необ-
ходимите средства. Подобни 
становища изказаха от кевр и 
омбудсманът на републиката.

По данни на евростат над 
2 млн. българи са енергийно 
бедни, 30% не могат да покри-
ят разходите си за отопление, 
а 28% не поддържат дома си 
достатъчно топъл, посочват 
от синдиката. И допълват, че 
имайки предвид, че сме стра-
ната с най-високо ниво на 
енергийната бедност в еС по 
всички показатели, с пълното 
извеждане на потребителите 
на свободния пазар в таки-
ва кратки срокове се рискува 
България да затвърди челно-
то си място и в класацията по 
бедност на цялото население, 
а част от производителите и 
крайните снабдители да изпад-
нат в ликвидна криза.

общият съд на еС отмени решението на ев-
ропейската комисия срещу Българския енерги-
ен холдинг (БеХ), с което той беше глобен със 
77 млн. евро през 2018 г. за нарушаване на пра-
вилата за конкуренцията на европейския пазар. 
Според съда, европейската комисия не е доказа-
ла надлежно, че групата БеХ е злоупотребила с 
господстващото си положение на пазара за дос-
тавка на газ в България, като не е предоставила 
достъп на трети лица до румънския газопровод 
1, по който по онова време основно се е внасял 
природният газ.

Делото беше заведено от БеХ, след като ев-
рокомисията отсъди по жалба на “овергаз” сре-
щу дъщерните му дружества “Булгаргаз” и “Бул-
гартрансгаз” за това, че са блокирали достъпа на 
конкуренти до ключова газова инфраструктура 
и така са лишили потребителите от възможност 
за избор на доставчици. Според общия съд на 

еС обаче не става ясно, че липсата на достъп до 
румънското трасе “е в основата на трудностите, 
с които се сблъскват трети лица, които искат да 
получат достъп до посочения газопровод, за да 
доставят газ от русия до България”.

“така всички нередности, които хипотетич-
но е възможно да е допуснало “Булгартрансгаз” 
във връзка с газопреносната мрежа и с газохра-
нилището в чирен, не могат да представляват 
нарушение на правилата на конкуренция на 
Съюза, тъй като нито едно предприятие не е 
могло да навлезе на българския пазар на газ, без 
достъп до румънския газопровод 1”, се казва в 
решението, обявено вчера. 

общият съд приема също, че комисията не 
е дала възможност на групата БеХ да развие 
напълно позицията си относно нарушението, в 
което е упрекната, и така е нарушила правото й 
на защита.

Предлагат фонд за компенсиране 
на сметките за ток

Европейският съд отмени 
глобата от 77 млн. евро на БЕХ

Отпада монополът 
на „Лукойл” върху 
акцизните складове
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Снимки БТА

Бившият президент на Панама Рикардо Мартинели показва на журналисти белезниците на ръцете си. Върховният съд в 
страната потвърди 10-годишната му присъда за пране на пари

Гърция пак субсидира 
сметките за ток

Гръцкото правителство отново ще субсидира домакин-
ствата заради високата цена на електроенергията. Програ-
мата е на стойност над 32 млн. евро. 

Битовите потребители ще получат помощ в размер на 
2,5 евроцента на киловатчас от фактурата за потребление 
на ток. Помощта не е обвързана с доходите. Субсидиите 
за битовите потребители се отнасят както за основното им 
жилище, така и за други техни недвижими имоти.

Държавната помощ за потребление до 500 киловатча-
са ще бъде 25 евро за мегаватчас, като се очаква 90% от 
домакинствата да получа помощта, посочва финансовото 
министeрство. Домакинствата с много ниски доходи, ко-
ито се смятат за уязвими, ще получат помощ от 60 евро 
за мегаватчас. така държавата цели да покрие 100% от 
увеличението на сметките за ток.

министерството на енергетиката в Атина допълни, че 
от декември и фермерите ще могат да се възползват от 
субсидията.

Стачка парализира 
болниците в Кипър

осемчасова стачка парализира държавните болници в 
кипър. медицинският персонал протестира пред лечебните 
заведения, които приемаха само спешни пациенти. 

До недоволството се стигна, след като Държавната органи-
зация за здравни услуги, управляваща деветте държавни бол-
ници в страната, и шестте синдиката не се разбраха за сключ-
ването на колективен трудов договор. Преговорите за него се 
водят от юли. Последният опит за постигане на споразумение 
бе във вторник следобед. Синдикатите, които представляват 
над 5000 работещи в общественото здравеопазване, настоя-
ват за колективен трудов договор по подобие на действащите 
споразумения в по-широкия публичен сектор. те искат пови-
шаване на заплатите и наемане на допълнителен постоянен 
медицински и друг персонал. Президентът Никос Христоду-
лидис проведе срещи с министрите на здравеопазването и на 
финансите в опит за постигане на споразумение. Финансова-
та жизнеспособност и стабилност на здравната система е един 
от основните приоритети за правителството.

Кубинско дете играе спокойно на 
улицата. Страната е една от най-
безопасните в света и за родителите 
не е проблем да оставят малчуганите 
без надзор извън дома

Словакия с ляво 
правителство
Лидерът на социалдемократите Роберт Фицо се завърна като премиер

Президентът на Слова-
кия Зузана чапутова назна-
чи кабинета на лидера на 
левицата и бивш премиер 
роберт Фицо. Неговата пар-
тия “Насока-Социалдемо-
крация” постигна договоре-
ност за разпределението на 
министерските постове с ля-
вата ПП “Глас” и с дясната 
Словашка национална пар-
тия след проведените на 30 
септември парламентарни 
избори. това е четвъртият 
кабинет на Фицо. 

миналата седмица чапу-
това отложи назначаването 

на новото правителство, 
критикувайки излъчения от 
СНП за министър на окол-
ната среда рудолф Хуляк, 
че отрича глобалното за-
топляне и разпространява 
теории на конспирациите. 
в крайна сметка бе номини-
ран по-приемливият томаш 
тараба.

Новият кабинет на Фицо 
обаче включва други спор-
ни кандидати. Сред тях са 
известната с острия си тон 
телевизионна водеща мар-
тина Симчовикова, назначе-
на за министър на култура-

та, и дясната ръка на Фицо 
- роберт калиняк, който, 
изправен пред криминални 
обвинения, оглави минис-
терството на отбраната.

очаква се Фицо да при-
съства на лидерската среща 
на европейския съвет в края 
на тази седмица, освен “ако 
не се случи нещо извънред-
но” по думите на неговия 
говорител. Фицо заложи в 
предизборната кампания 
на посланията за прекра-
тяване на военната помощ 
за Украйна, откъсване на 
страната от влиянието на 

вашингтон и твърдост по 
мигрантския въпрос. Ана-
лизаторите предвиждат, че 
още на настоящата среща 
той ще влезе в челен сблъ-
сък с Брюксел.

По-рано и “Насока-СД”, 
и “Глас” бяха отстранени от 
Партията на европейските 
социалисти заради коалира-
нето с дясната СНП. в отго-
вор Фицо заяви, че е “горд” 
от отстраняването си, за-
щото според него то е било 
продиктувано по-скоро от 
неговата позиция срещу 
“джендър идеологията”.

Заловиха 55 кг кокаин  
на „Капъкуле”

Митническите власти на ГКПП 
“Капъкуле” са заловили близо 55 кг 
кокаин, разпределен в 52 пакета, 
скрити на различни места в авто-
мобил, принадлежащ на посолство-
то на южноамериканска държава 
в София. Шофьорът и лицето, пъ-
тувало в колата, са задържани в 
Одрин по обвинение за трафик на 
наркотици. Самоличността им не 
се разкрива.

Увеличават пенсиите  
в Румъния от 1 януари

От 1 януари 2024 г. пенсиите в 
Румъния се увеличават с 13,5%, кол-
кото е равнището на инфлацията, 
съобщи премиерът Марчел Чолаку. 
Той обеща неравенствата да бъдат 
коригирани с новия пенсионен закон. 
В края на септември Чолаку увери, 
че няма да има пенсии от 1000 леи 
(393 лева).

В Белгия издирват мъж, 
готов да се самовзриви

Полицията в Белгия обяви за об-
щодържавно издирване палестински 
младеж, подал молба за международ-
на закрила. Той е изразил готовност 
да извърши самоубийствен атентат 
и да се превърне в мъченик. 23-годиш-
ният Мохамед А. заявил, че цялото 
му семейство е загинало в Газа и е 
готов за терористичен удар. 

Чернокожите подложени  
на расизъм в ЕС

В проучване за расизма срещу 
чернокожите в 13 държави от ЕС 
Европейската агенция за основни-
те права съобщи, че Германия се е 
представила най-зле в много обла-
сти - 77% са заявили, че се чувстват 
дискриминирани заради цвета на ко-
жата си. Подобно е положението в 
Австрия, Ирландия и Финландия.

Мощен ураган  
приближава Мексико

Стихията “Отис”, която се дви-
жи с 260 км/ч, приближава Мексико. 
Тя ще запази скоростта си и при 
връхлитането на сушата. Хората 
са призовани от президента Андрес 
Мануел Лопес Обрадор да се подсло-
нят далеч от реки и други водоеми.

Освалдо Риос стана  
на 63 години

Пуерториканският актьор и пе-
вец Освалдо Риос, познат у нас от 
латиноамериканските сериали “Ка-
сандра”, “Три съдби”, “Вдовицата 
в бяло” и др., навърши 63 години. 
Откакто през 2018 г. бе опериран 
от рак на простата, той избягва 
публичните прояви.
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в Пном Пен се състоя специална церемония по 
подписване на споразумението “сътрудничество 
и съюз между политическите партии в камбоджа” 
под ръководството на бившия премиер и настоящ 
председател на камбоджанската народна партия 
Хун сен. той заяви, че договарянето на съюз в този 
момент не означава, че 27-те формации принадле-
жат към управляващата партия. и допълни, че те са 
равноправни партньори. 

“всички политически партии трябва да се обе-
динят, за да защитят суверенитета, националното 
развитие и да поддържат мира”, категоричен бе 
Хун сен и посочи, че вратите остават отворени за 
присъединяване към коалицията на други легитим-
ни формации. той обаче обяви прекратяването на 
групите за цветна революция, които искат да свалят 
правителството.

според д-р Йонг Пов, политически наблюдател, 
съвместният съюз показва социалдемократична 
тенденция за управление на страната.

Повредата на Балтийския газопровод между Фин-
ландия и естония, нанесена по-рано този месец, е била 
причинена от котва, влачена по морското дъно, съобщи 
финландската полиция. все още обаче не е сигурно дали 
става дума за инцидент или за умишлено действие.

следователите са открили счупена котва на морско-
то дъно в близост до обекта, повреден на 8 октомври. 
сега разследват дали тя не принадлежи на китайски 
контейнеровоз, преминавал по това време в района.

По-рано властите в Хелзинки съобщиха, че повре-
дата на Балтийския газопровод и на два телекомуника-
ционни кабела е била причинена от “външна механична 
сила”.

инцидентът прекъсна доставките на синьо гориво по 
тръбопровод за Финландия, която сега трябва да разчита 
на втечнен природен газ. след повредата на газопровода 
НАто увеличи патрулите в Балтийско море.

Премиерът на испания Педро санчес съобщи, че е 
време да се “сформира ново прогресивно коалиционно 
правителство”, и подчерта, че програмното споразуме-
ние, подписано с коалиционния му партньор “сумар”, 
е родено с волята да “предложи стабилност, съвместно 
съществуване и напредък”. По думите му страната ще 
продължи през следващите 4 години с нова “социална и 
икономическа” програма.

“Ще бъдем тук още четири години”, заяви той след 
подписването на коалиционно споразумение от 50 стра-
ници и поемането на над 200 ангажимента. сред тях 
са намаляване на работната седмица от 40 на 37 часа и 
половина, без това да се отрази на заплащането, увели-
чаване на минималната работна заплата, удължаване на 
родителския отпуск, укрепване на здравеопазването и 
намаляване на списъците с чакащи.

според лидера на опозиционната консервативна На-
родна партия Алберто Фейхоо това е безсмислен доку-
мент, тъй като встъпването в длъжност на санчес зависи 
от гласовете на сепаратистките партии.

Снимка м. а. анСари

Реконструкцията на магистралата Саланг в афганистанската провигция Баглан  
е завършена на 80%. Според представители на местните власти в близко бъдеще  
предстои да бъдат довършени и останалите 20 на сто от трасето

27 партии подкрепиха
властта в Камбоджа

Балтийският 
тръбопровод бил 
пробит с котва

Санчес ще управлява 
още четири години?

Най-високопоставеният пред-
ставител на москва в европейския 
съюз е заподозрян в шпионаж, пре-
дава германската агенция ДПА. 
Белгийските тайни служби смятат, 
че кирил Логвинов - шарже д’афер 
на мисията на русия към ес, не ра-
боти само за външното министер-
ство, а и за външното разузнаване. 
Подозренията датират от лятото на 
миналата година, уточнява ДПА.

Шпионажът не предполага 
просто тайно придобиване на ин-
формация. Дейностите в сферата 

на нежелано политическо или со-
циално влияние също са включе-
ни в него. това може да се случи 
например чрез целенасочено раз-
пространение на невярна информа-
ция в приемащата страна, коменти-
ра агенцията.

48-годишният Логвинов е най-
висшият представител на русия в 
ес от септември 2022 г. Постът на 
официален посланик е вакантен, 
откакто владимир чижов бе отзо-
ван в родината си след около 17 го-
дини като посланик на русия в ес.

Подозират в шпионаж 
представителя на Русия в ЕС

Генерал Ли Шанфу е отстранен от длъжност като министър на отбрана-
та на китай. това е второто за последните три месеца уволнение на висш 
представител на китайското ръководство, след като през юли от поста бе 
отстранен и тогавашният външен министър Цин Ган. Двамата ексминистри 
също бяха отстранени и от постовете си в Държавния съвет на кНр. 

Няма официално обяснение за уволнението на Ли. Засега постът му ос-
тава вакантен. По-рано “Файненшъл таймс” написа, че е възможно Ли да е 
бил отстранен от длъжност и че срещу него се води разследване. Последна-
та му публична изява е от 29 август. 

“Носят се слухове, че Ли Шангфу е бил замесен в корупция, докато е 
оглавявал Генералния департамент по въоръжението на китайската армия”, 
смята анализаторът сун Юн, директор на програмата за китай на Центъра 
“стимсън” във вашингтон.

Уволниха военния 
министър на Китай

Болниците в Газа спират 
всички дейности, освен спеш-
ните, на фона на предупреж-
денията на ооН, че горивото 
свършва. 

“Доставките на гориво 
трябва да бъдат пуснати, за да 
се гарантира, че хората имат 
чиста питейна вода, болници-
те могат да останат отворени 
и животоспасяващата помощ 
може да продължи”, заявиха 
от агенцията на световната ор-
ганизация за подпомагане на 

палестинските бежанци.
редица държави, сред кои-

то сАЩ и русия, настояват за 
пауза в боевете или прекратя-
ване на огъня между израел и 
Хамас, за да се позволи дос-
тавянето на хуманитарна по-
мощ в обсадената ивица Газа. 
Необходими са най-малко 100 
камиона с хуманитарна помощ 
на ден. сега преминават най-
много по осем.

турският президент ердо-
ган заяви, че Хамас не е теро-

ристична организация, а осво-
бодителна група, водеща битка 
за защита на земята си. в реч 
пред депутатите от своята пар-
тия в парламента той обвини 
израел, че се е възползвал от 
добрите намерения на Анкара, 
и отказа да отиде в тел Авив, 
както бе планирано по-рано. 
За спиране на сътрудничество 
с израел се обяви и гръцката 
комунистическа партия.

“Ние нямаме проблем с из-
раелската държава, но имаме 

проблем с политиката на изра-
ел спрямо палестинците”, кате-
горичен бе ердоган. и посочи, 
че е натъжен от “неспособност-
та” на ооН да постигне съгла-
сие по резолюция за бомбарди-
ровките на израел в ивицата 
Газа и да призове за хумани-
тарно прекратяване на огъня. 
турският президент призова за 
реформа на ооН, като заяви, 
че съветът за сигурност тряб-
ва да бъде променен и да стане 
по-приобщаващ.

Лидерът на “Хизбула” 
Хасан Насрала се срещна с 
ръководителите на Хамас и 
“ислямски джихад”. според 
съобщение на телевизия “Ал 
манар” те са направили оцен-
ка на нещата, които “трябва да 
постигнат за реална победа на 
съпротивата” в Газа. 

Австралия изпраща войници 
и два военно-транспортни само-
лета към Близкия изток заради 
засилващите се притеснения за 
нейните граждани в региона.

Болниците в Газа спират,
приемат само спешни случаи
Ердоган заяви, че Хамас не е терористична организация
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ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА БЪЛГАР-

СКИТЕ СТРОИТЕЛИ. По 
стара традиция се чества на 
Димитровден. Обявен е офи-
циално с решение на МС от 
октомври 1996 г. Празнуват 
архитектите, проектанти-
те, строителните инженери и всички, ангажирани 
в сферата на строителството.

1185 - ИЗБУХВА ВЪСТАНИЕТО НА АСЕН И ПЕ-
ТЪР. Обявено е от 
братята боляри 
на Димитровден 
при освещаването 
на новопостроен-
ия храм “Св. Ди-
митър Солунски”. 
Търновските ари-
стократи огла-
вяват недоволството от рязкото повишаване на 
данъците, наложени от византийския император 
Исак Втори Ангел заради предстоящата му сватба 
с унгарска принцеса. Бунтът приема характера на 
масово освободително движение, довело до отхвър-
лянето на близо 150-годишното византийско упра-
вление. Въстанието на Асеневци полага основите на 
Втората българска държава със столица Търново и 
възстановяването на Търновската архиепископия.

1881 - РАЖДА СЕ СТИЛИЯН ЧИЛИНГИРОВ, 
ПИСАТЕЛ (УМИРА 1962 Г.). Историк, етнограф, 
изявен обществен деец, 
политик. Един от осно-
вателите на Съюза на 
българските писатели 
и негов председател 
(1941-1944), директор 
на Народната библи-
отека (1919-1922), ди-
ректор на Народния 
етнографски музей (дн. 
Етнографски инсти-
тут с музей при БАН). Известен е като “последния 
възрожденец”.

1890 - УМИРА КАРЛО КОЛОДИ, ИТАЛИАНСКИ 
ПИСАТЕЛ (Р. 1826 Г.). Рожденото му 
име е Карло Лоренцини. Автор на кни-
гата “Приключенията на Пинокио”, 
която започва да излиза като под-
листник към детски вестник през 1881 
г. Умира, без да подозира, че неговите 
произведения ще го направят светов-
ноизвестен. По подобие на алегорията 
в историята на най-популярния му герой - Пинокио, 
накрая заживява свой собствен живот, отделен от 
този на своя автор.

1905 - УМИРА БОГДАН ПРОШЕК, ЧЕШКИ 
ПРЕДПРИЕМАЧ (Р. 1858 Г.). Заедно 
с брат си Георги прекарват по-голя-
мата част от живота си в България. 
През 1879 г. двамата основават пър-
вата печатница в София, а през 1884 
г. - пивоварна “Прошек”, най-голяма-
та в града по това време. Братя Про-
шек допринасят много за европейския вид на София. 
Орлов и Лъвов мост, паметникът на Васил Левски, 
старата постройка на Централната гара, първият 
градоустройствен план на столицата са свързани с 
имената им.

1916 - РАЖДА СЕ ФРАНСОА МИТЕРАН, ФРЕН-
СКИ ПОЛИТИК (УМИРА 1996 Г.). Президент на 
Франция (21 май 1981-17 май 
1995). Участва във Втората 
световна война и в Съпроти-
вата. През 1945 г. става един 
от основателите на лявата 
партия Демократически и 
социалистически съюз на 
Съпротивата. По-късно основава Федерацията на 
демократическите и социалистическите леви сили, 
на която е председател за периода 1965-1968 г. Един 
от основателите на Социалистическата партия.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Предизборни пушилки
  �

Мая ЙОВАНОВСКА

опасявам се, че еле-
ментите, подкрепящи 
управляващата сглобка, а 
и самата власт, са на път 
да ни обещаят и вечен 
живот броени дни пре-
ди изборите. Навреме-
то хората на Царя, след 
като под външен натиск, 
но съвесем доброволно, 
хлопнаха кепенците на 
изрядните малки ядрени 
блокове в АеЦ “козло-
дуй”, за да се извадят от 

калта, възобновиха про-
екта за втора атомна цен-
трала.

Само преди дни хо-
рата на Петков и васи-
лев официално туриха 
точка на АеЦ “Белене” 
като преди това харизаха 
реакторите на Украйна - 
нещо, което мнозинство-
то българи не одобряват. 
и за да се измъкнат от ме-
дийната кал, ни хвърлиха 
прах в очите като реши-
ха вчера да отпуснат 500 
млн. лв. за изграждането 
на 7 реактор, че даже и 
за подготовка за 8 блок в 
АеЦ “козлодуй”. Нови-
ните от бъдещето са тол-
кова добри, та се обещава 
даже, че след има-няма 
10 години ние ще черпим 
ток от новия ректор. 

от края на миналата 
седмица се вихри една 
друга пушилка. На тема 
“Лукойл”, данъци и деро-

гация - дума, която нищо 
не говори на мнозин-
ството българи. иначе се 
касае за напън от хората 
на Борисов да покажат 
колко много са загриже-
ни за цената, която плаща 
за бензина обикновеният 
българин. как мислите 
дали цените на горивата 
няма да скочат, ако спрем 
да внасяме евтиния руски 
петрол? Делян Добрев и 
неговият партон, с под-
крепата на другия Делян 
търсят от компанията и 
данъци, каквито по закон 
тя не дължи. А ако прие-
мем, че дължи, защо Бо-
рисов не събираше тези 
данъци докато беше пре-
миер три мандата?

Под същия лозунг е и 
инициативата на властта 
за евтини храни. Дори 
изключвам становището 
по въпроса на антимоно-
полната комисия, защото 

сме виждали други доста 
по-стойностни проекти, 
наритани от кЗк. в слу-
чая тази позиция даже из-
глежда като опит за при-
вличане на вниманието, 
заради самоотверженото 
упорство на икономиче-
ския министър Богданов 
да я брани на всяка цена. 
иначе това, дето се пред-
лага е същото като еже-
седмичните промоции на 
търговците, които те пуб-
ликуват в брошурите.

всичко това е за пре-
дизборно ползване. мога 
да се обзаложа, че дори 
и да се случи нов блок в 
“козлодуй”, той няма как 
да се изгради по всички 
правила и пусне в експло-
атация за толкова кратко. 
темата с дерогацията 
бързо ще потъне като 
вода в пясъка, а евтините 
храни ще се спихнат като 
балон.

Проектът...
От стр. 1

Знам, че мнозина 
фенове ще подскочат 
ужилено и ужасено, но е 
много важно да се изо-
лираме от емоциите и да 
погледнам фактите право 
в очите.

За какво им трябва на 
“възраждане” да превръ-
щат БСП в свой основен 
противник? 

очевидно е - голя-
мата идея е на бало-
тажите из страната да 
няма консолидация на 
протестния вот. Защото 
персоналните атаки, оби-

дите, истеричността са 
най-добрият инструмент 
за разделяне на хора, ко-
ито иначе имат сходно 
желание за промяна, а и 
възгледи за света. А без 
обединение на гласовете, 
ГерБ ще останат непо-
клатими, както и техните 
присъдружни партийки. 
това ли искат феновете 
на “възраждане”, а?

от самото начало във 
“възраждане” има нещо 
странно и нелогично. Не 
е нормално в една раз-
парчетосана политическа 
система партия да заяви, 
че ще управлява само, 

ако получи мнозинството 
от гласовете. така форма-
цията на костадинов се 
превръща в политически 
капан. Гласовете на недо-
волните се събират в нея, 
но дотам. реализация на 
идеи - нулева. Участие в 
политиката - несъщест-
вуващо. едно безкрайно 
викане в парламента, ко-
ето не води след себе си 
абсолютно нищо.

иска ми се да вярвам, 
че описаното от мен не е 
така. че тези грешки са 
продукт на политическа 
неопитност, а не на зло-
вещ план за маргинализа-

ция на недоволните части 
от обществото. Но после-
диците от тези грешки 
вече са налице - виждаме 
достатъчен брой фенове 
на “възраждане”, които 
са придобили мантали-
тета на сектата на умните 
и красивите. А България 
няма нужда от това. Бъл-
гария има нужда от поли-
тическо единство на пар-
тиите срещу статуквото, 
защото всичко останало 
осигурява на Сглобката 
политическо време, ко-
ето те използват по най-
мрачния и отвратителен 
начин.
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Интервю на Росица АнгеловА

n Как ще коментирате управле-
нието на Добрич през последните 4 
години

- не само последните четири, а и 
последното десетилетие управление-
то на града е абсолютно абдикирало. 
от към инфраструктурна гледна точка 
града тъне в разруха и мизерия, а от 
икономическа  липсват всякакви ин-
вестиции за подобряване на финансо-
вия и социален климат. 

n Какво е финансовото състоя-
ние на община Добрич в момента?

- Финансовото състояние към мо-
мента е незадоволително поради факта, 
че намаляват приходите в общината във 
връзка с демографския срив, предвид 
факта, че е достигнат прага на възмож-
ности за финансиране, чрез кредити за 
решаване на неотложните проблеми 
на гражданите. имам в предвид индус-

триален парк и инфраструктурата към 
него, проблемите с вик и много други.

n Предизборната кампания е в 
разгара си, провеждате срещи с мно-
го хора - какво ви казват те? 

- изказват недоволството си от уп-
равлението на града, липсата на кон-
трол над фирмите, които предоставят 
битово комуналните услуги и обслуж-
ват инфраструктурата в града. 

n Кои са приоритетите ви за До-
брич?

- развитие на благоприятна иконо-
мическа среда с цел създаване на нови 
работни места в това число и публично 
частни партньорства, подобряване на 
пътната и вик инфраструктура.  

n БСП е последователна в от-
стояването на социална политика. 
Какво предвиждате в програмата в 
тази част? 

социалната политика на Добрич, 
трябва да бъде променена, чрез съз-
даване на специализирано звено в ад-
министрацията  включително и с ре-
ализация на проекти финансирани от 
европейския съюз.

n Кои са най-неотложните ре-
шения, които трябва да се вземат за 
Добрич?

- Приоритетно за Добрич е създа-
ването на филиал на медицински уни-
верситет - варна за обучение на меди-
цински сестри и пара медици. спешно 
ремонтиране на центъра на града.

n Как един общински съветник 
може да въздейства върху процеси 
като ниски доходи, обезлюдяване и 
лоша инфраструктура? 

- Постоянен контакт със съгражда-
ните ми, включително и чрез създаване 
на пряка линия през социалните мрежи. 
своевременно внасяне на аргументи-
рани предложения при обсъждането и 
приемането на бюджета на общината за 
всяка календарна година.

n Как може да бъде пресечена 
търговията с гласове на тези избори?

- местата за реализиране на тази 
дейност в нашата община се знаят и ор-
ганите на реда в частност оД на мвр 
- Добрич, трябва да прояви своята без-
компромисност.

n Как може да бъде разграден 

“моделът ГЕРБ” в Добрич?
- с много работа за просперитета за 

Добрич.
n Ще разглобят ли местните из-

бори “сглобката”?
- По вероятно да! защото прекалено 

много се обещава да не кажа и лъже, а 
изпълнението на всички тези обещания 
е нереалистично в нашата община. 

n Защо хората трябва да гласу-
ват за “БСП за България”? 

- имаме млад и компетентен канди-
дат за кмет. имаме добър екип и пред-
лагаме конкретни дейности, които мо-
гат да бъдат реализирани в рамките на 
четири години 

n Какъв е призивът Ви към ваши-
те избиратели?

- на 29.10. 2023г. с бюлетина №1 
“Да разглобим сглобката”

  ᄑ
 

Интервю на Деси велевА

n Г-н Георгиев, кандидатирате се 
за шести мандат на кмет на община 
“Тунджа”. Каква е мотивацията ви 
да продължите работата си?

- мотивацията ми да продължа е до-
верието на хората, които вече пет пъти ми 
поверяват отговорността за развитието на 
община “тунджа”. стремежът ми винаги 
е бил да не ги подведа. тази отговорност 
никога не ми е тежала, защото тя е събрала 
надеждите за по-добър живот на жителите 
на общината. “тунджа” е млада община, 
само на 36 години, но хората от 44-те села, 
обединени в структурата й, имат право на 
по-достоен живот. През всички тези 20 
години сме водили разумна политика за 
последователно и възходящо развитие на 

общината в интерес на хората и вярваме, 
че то трябва да продължи.

n В отчета си за изминалите че-
тири години управление отбелязва-
те, че те са най-успешните ви досега. 
На какво се дължи това?

- изминалите 4 години бяха най-труд-
ните, заради поредицата от кризи - здрав-
на, политическа и икономическа, породе-
на от войната, но в същото време бяха и 
най-успешните. Успяхме да управляваме 
динамично и мъдро общинската собстве-
ност, за да получим повече приходи за ре-
шаване на инфраструктурните проблеми 
на нашите населени места. изградихме 
над 21 км нова водоснабдителна мрежа 
в 9 населени места, извършихме основ-
ни и текущи ремонти по улична мрежа с 
площ над 200 000 квадратни метра в 37 
населени места, обновихме чрез основен 
и текущ ремонт общинска пътна мрежа с 
площ над 90 000 квадратни метра. благо-
устроихме площадните пространства на 
три от нашите села, изградихме 17 нови 
детски площадки, подновихме и още 
5 детски съоръжения. обновихме дет-
ските съоръжения във всички 17 детски 
градини и осигурихме ново оборудване 
за 40-те пенсионерски клуба. с европей-
ски средства ремонтираме две читалища, 
училище, детска градина, две нови спорт-
ни площадки и изграждаме посетителски 
център за развитие и съхранение на мест-
ните традиции и занаяти.  най-ценното 
на този мандат обаче беше пречупената 
тенденция за намаляване на население-
то. Първоначално заради пандемията от 
ковиД-19 населението ни нарасна с над 
4000 души, но след това хората осъзна-
ха предимствата на живота на село и на 
практика в 20-километровата зона около 
областния град Ямбол пазарът на имоти е 
изчерпан. резултат от тази добра тенден-
ция е и изградената изцяло с общински 

средства нова детска градина в с. роза 
заради увеличения брой деца и аз вярвам, 
че това е гарант за по-доброто бъдеще на 
нашата община.

n В коя сфера смятате, че по-
стигнахте най-големи резултати от 
положените усилия?

- трудно е да се открои една сфера. 
както вече споменах увеличените инфра-
структурни разходи, с които решавахме 
конкретни проблеми в населените места 
през този мандат, бяха едно от най-значи-
мите ни постижения. не по-малко важни 
са и активната ни социална политика и 
максимално разгърнатата мрежа от детски 
и учебни заведения. община “тунджа” е 
социална община, която се грижи за хо-
рата - от най-малките до най-възрастните. 
над 10 % от населението ни получава без-
платна храна или на символични цени. на-
шите детски градини са безплатни още от 
2015 г., учениците ни получават безплатни 
закуски и безплатно обедно хранене. До-
машните социални патронажи и общест-
вените трапезарии осигуряват храна за 
нуждаещите се във всички 44 населени 
места. възрастните и хората с увреждания 
получават и грижи в дома от социални 
асистенти, домашни помощници и спе-
циалисти. запазихме и социалните ни 
заведения, които предлагат различни со-
циални услуги на хората. съхранихме 10 
училища, от които и две средни, и детски 
градини в 17 населени места, за да запазим 
младите хора в нашите села.

n Какво е предизвикателството, 
което ви чака през следващия ман-
дат?

- нашата цел е да запазим устойчивото 
развитие на общината във всички сфери, 
надграждайки непрекъснато постигнатото. 
През този мандат подготвихме цялостната 
модернизацията на уличното осветление 
във всички 44 села, проектите са готови, 

избрани са изпълнители и още в първите 
месеци на новия мандат ще започнат стро-
ителните дейности. Финансирането е оси-
гурено чрез средства от Плана за възстано-
вяване и устойчивост за 11-те по-големи 
населени места и чрез финансов лизинг за 
останалите 33. Предстои и реализацията 
и на други мащабни проекти, с които сме 
кандидатствали по различни програми и 
са на различен етап на оценка.

n Кои ще са останалите ви при-
оритети?

- Ще продължим с онова, което е било 
абсолютен приоритет и досега в нашата 
работа. на първо място това е запазване 
на финансовата стабилност на общината, 
защото тя гарантира нивото на изпълне-
ние на поетите ангажименти към хората. 
на второ място това е активната социална 
политика с мисъл и грижа за хората, защо-
то ако тя не работи в тяхна полза, е само-
целна и неефективна. третият приоритет е 
образованието и възпитанието на нашите 
деца и ние ще продължим да го отстоява-
ме, дофинансирайки недостигащите дър-
жавни субсидии, за да съхраним нашите 
детски и учебни заведения. вярваме, че 
само образованието може да гарантира по-
добро бъдеще за децата, по-добър живот 
и по-високи доходи. наш приоритет е и 
последователното подобряване на техни-
ческата и социална инфраструктура както 
с нашите собствени възможности, така и 
чрез привличане на външно финансира-
не. ние отново предлагаме на тунджанци 
да продължи разумното управление на 
общината с последователно и възходящо 
развитие, само и единствено с мисъл и с 
грижа за хората. вярвам, че нашите граж-
дани ще изберат кандидатите на коалиция 
“бсП за българия” за кмет на община, за 
общински съветници и за кметове на насе-
лени места, защото те в най-голяма степен 
защитават техните интереси.

гАлИн госпоДИнов е на  
40 г. от град Добрич, семеен 
с едно дете. по образование е 
юрист, по професия адвокат. 
Бил и заместник областен и об-

ластен управител на обл. Добрич 
за периода от 2021 - 2022г.

геоРгИ геоРгИев е роден на  
1 октомври 1959 г. в с. генерал 
Инзово, община “Тунджа”. Исто-

рик по образование, възпитаник на 
вТУ “св. св. Кирил и Методий” 
във велико Търново. семеен, с 
две деца. Два мандата е член на 
Управителния съвет на нацио-

налното сдружение на общините 
в Република България. Кандидат 
за кмет е на община “Тунджа”, 
област Ямбол за шести мандат. 

Галин Господинов:

Социалната политика на Добрич 
трябва да бъде променена
Градът ни тъне в разруха, не може повече да продължава 
така, категоричен е кандидатът за общински съветник

ГеорГи ГеорГиев:

Искам да надградя постигнатото
Отговорността никога не ми е тежала, защото тя събира 
надеждите за по-добър живот на жителите на общината, 
казва кандидатът за кмет на община „Тунджа”
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Интервю на  
Александър СИмов, БСТв

n Г-н Дангов, вие бяхте кмет на 
Дупница, след това 4 мандата гра-
дът беше управляван от различни 
сили, последните три - от ГЕРБ. 
Като доктор, каква е вашата диа-
гноза? Какво точно се случи в Дуп-
ница последните 3 мандата, какво 
е състоянието на града?

- за тези 4 мандата след като вече 
не бях кмет красноречиво говорят 
срещите, които сега провеждаме 
с хората в града и с тези по селата. 
всеки отчита, че това, което е на-
правено преди 20 години, когато сме 
били в местното управление, това е 
останало и сега. 

Дупница на практика е град на 
двете лица - един що-годе красив 
център, благоустроен и уреден и 
като всеки средно голям град - със 
своя хаос в паркирането, пешеход-
ните зони, зелените площи и крайни 
квартали, които са в много лошо със-
тояние по отношение на инфраструк-
турата, на поддържане на градската 
среда и зелените площи, лошо със-
тояние на управление на общинската 
собственост и забележете - нерешен 
нито един проблем трайно. нито е 
решен проблемът с водоснабдява-
нето на населените места, нито този 
с битовите отпадъци, нито един от 
традиционните проблеми в градове 
е села - с бездомните кучета. също 
и опазването на земеделските площи 
и земи от набези, къде от животни, 
къде от хора. нито един трайно ре-
шен проблем към настоящия момент. 
това казват хората в кампанията. 

n Какво предлагате във вашата 
платформа? Кои са проблемите, 
които приоритетно ще започнете 
да решавате след като бъдете из-
бран, желая ви го от сърце.

- на първо място, избираме както 
в листата на бсП, така и за кметове 
по селата добри управници, които 
да бъдат ангажирани отговорно като 
добри стопани. казвам защо. не е 
направен нито един публичен отчет 
за стореното от кмета на Герб през 
тези три мандата - публично, поне 
веднъж в годината, да не говорим 
за кметовете по големите села. тези 
хора нямат отговорност към нищо, 
нито са съпричастни към решаване 
на проблемите както в инфраструк-
турата, така и във водоснадяването. 
не е направен публичен отчет, защо-
то хората във властта в настоящия 
момент се крият от публичност. 

n Тотална непрозрачност.

- Да, и сега ни предлагат още 
от същото. моделът, по който се 
работи в софия - “ремонт на ре-
монта” - намира успешно своето 
отражение и в Дупница. мога да 
посоча това, с което днешните 
управници се гордеят като голе-
ми проекти по главни улици как 
се разкопава ударно 2-3-5 месеца 
след това и то за аварийни ремон-
ти. контролът по качеството за 
тези ремонти е никакъв. решени-
ята се взимат от тесен кръг приб-
лижени хора, които успешно си 
разпределят порциите във властта, 
успешно стават зависими хората 
под тях като изпълнители, държат 
ги с т.нар. корпоративен вот, а сега 
предизборно и не само в тая кам-
пания се почистват или асфалти-
рат входовете на махалите, където 
преобладава ромското население 
с крехката надежда да бъдат спе-
чели изборите отново. омръзнали 
са тези хора на по-голямата част 
от здраво мислещото население... 
Хората си казват: да не стане като 
преди 4 години, когато ни открад-
наха победата... корпоративният и 
купен вот е предизвикателство, с 
което този път в кампанията смя-
таме да се преборим.

n Има ли такава възможност? 
Един от начините за преборване 
на купения и корпоративен вот е 
масовото излизане на хората пред 
урните. Апатични ли са хората 
или вече са узрели за промяна, как-
во виждате? Социолозите твър-
дят, че на хората им било писнало 
от избори и затова нямало да има 
голяма активност.

- местните избори се различават 
коренно от парламентарните. това, 
което се коментира в града е, че е на-
зряло време за промяна и стига тол-
кова мандати на Герб. те са изчер-
пани откъм управленски решения и 
енергия, дори откъм послания какво 
да предложат. имат хората желание 
да гласуват и този път да видят нещо 
различно, затова ние сме предложи-
ли навсякъде в листите максимален 
брой нови хора, които да донесат и 
нова енергия и сили за това, което 
сме призвани да защитаваме. 

n Описвате модел, който ха-

рактеризира управлението на 
ГЕРБ - изсипване на пари в центъ-
ра на града и превръщането на пе-
рифериите в своеобразни социални 
гета. Как може да бъде преодоляно 
това?

- с максимална обществена 
подкрепа и разясняване на всяко 
управленско решение. А също и 
контрол върху изпълнението на не-
говото качество. Ще дам пример. 
в Дупница се реализира мащабен 
в цифрово изражение ремонт на 
младежкия дом. резултатът - пъ-
лен провал за 4 години, обектът не 
можа да се завърши, а сега предиз-
борно се удължава срока. изпъл-
нителят на този проект беше един 
ромски лидер, който значително 
допринесе за добрите резултати 
на Герб и на парламентарните и 
на местните избори. и това се знае 
от населението, не остава незабе-
лязано и то мотивира онези, които 
не са излезли да гласуват, този път 
даго направят ясно и категорично, 
а ние сме го обяснявали в общин-
ския съвет. 

Проблемът с водоснабдяване-
то. намираме се в полите на рила, 
в същото време - довеждащи водо-
проводи има неремонтирани с годи-
ни, а вик дружеството е доведено 
до състояние на невъзможност да 
изпълнява своите функции по от-
ношение на авариите. отговорност 
- абсолютно никаква. казват “това 
не е наш проблем” и умело се прех-
върля на държавата - вик холдинга, 
големите пари, които не дойдоха, из-
карват едва ли не пандемията с ко-
виД-а виновна за това, че общините 
са недофинансирани. всеки друг и 
виновен на управляващите от Герб, 
само не и те. чувството за самокри-
тичност отсъства. нещо повече - ко-
гато някой тръгне да критикува и то 
публично, той бива притискан, при-
викван и принуждаван да мълчи. не 
се търпи друга гледна точка, освен 
тяхната, “правилната”.

n Да, мутренския модел в 

действие. От година на години хо-
рата обръщат все повече внимание 
на социалните функции на една об-
щина. Дълго време битуваше ман-
трата, че няма ляво и дясно при 
управлението на местната власт. 
Споделяте ли това разбиране?

- в Дупница има реализирани 
поне 10-15 социални проекта през 
последните години и то за различ-
ни социални групи. Аз питам оба-
че какъв е ефектът от това. не да 
бъдат назначени N на брой хора да 
получават заплати, които само да 
се водят на работа и утре да бъдат 
гласоподаватели на определената 
политическа сила, която ги е реа-
лизирала на трудовия пазар. има 
много резерви, за които би следва-
ло да се помисли. един кмет трябва 
да има социална чувствителност, 
аз имам такава, към хора, които 
наистина имат нужда от социална 
подкрепа като асистент, говоря за 
незрящи хора, трудноподвижни, 
изолирани от системата... в мо-
мента има злоупотреби. има един 
жилищен фонд, който беше реали-
зиран като социална дейност и по-
литика, но получаваме сигнали, че 
ползвателите на този тип услуга са 
избрани по твърде противоречиви 
критерии.      

 ние сме разработили мерки и 
практики да работим активно с бюро-
та по труда и дирекцията за социално 
подпомагане, за да си взаимодейст-
ват държава и община в подкрепа на 
нуждаещите се.

за ползвателите на градския 
транспорт - ние дофинансирахме 
карти за ученици, за инвалиди и ве-
тераните във войните... Ученически-
ят транспорт по никакъв начин не е 
уреден така, че децата да имат дос-
тъп до този вид услуга. 

n Вярвате ли в идеята за пред-
решените избори?

- категорично не вярвам. Аз съм 
диалогичен човек и нямам проблеми 
с комуникацията на всички равнища, 
стига моите аргументирани доводи 
да бъдат чути. второ, имам отговор-
ността това, което е получено като 
финансиране и реализирано от об-
щината да бъде отчетено на практика 
на 100% - чисто, коректно, прозрач-
но. Хората имат усещането, че упра-
вляващите от Герб ги лъжат. твърдо 
решени сме с екипа ми да пресечем 
негативните практики, утвърдени от 
толкова време в Дупница. така че - 
на 29 октомври с бюлетина номер 1. 

Първан Дангов:

Хората в Дупница 
заслужават
честно и прозрачно 
управление
За 3 мандата на ГЕРБ няма решен докрай нито един проблем на 
общината, казва кандидатът за кмет, издигнат от „БСП за България”

ПървАн ДАнгов е роден през 1970 година в Дупница. Завършил е ветери-

нарна медицина. Избран е през 2003 година за кмет на общината като кан-

дидат на БСП. По негово време се довършва пътен възел “Байкал” и започва 
газифицирането на града.

Корпоративният и купен вот 
е предизвикателство, с което 
този път смятаме да се преборим

“



На фокус12     
2023

четвъртък
26 октомври

  �
Мирослав ПоПов

словакия е сърцето на ев-
ропа. На проведените на 30 
октомври парламентарни из-
бори страната преживя нещо 
като лек инфаркт. след него се 
очакват любопитни развития, 
но преди всичко оздравително 
възстановяване. Два-три дни 
преди изборите глобалните 
медии дружно обявиха пред-
стоящата победа на дясната 
партия на михай симичка, 
уважаван евродепутат от дес-
ницата. изчислиха, че той ще 
надделее с няколко процента 
над Партия смер-сД. случи 
се друго - официалният резул-
тат се оказа обратен на декре-
тирания анонс. робер фицо и 
партия смер-сД надделяха 
над симичка с около 5%.

въпросът е защо глобални-
те медии дружно обявиха по-
бедата на десния кандидат не 
в края на изборния ден както е 
прието, като очакван, но и като 
желан резултат. според мен, 
резултатите от словашките 
избори 2023 всъщност са съв-
сем закономерни. словашката 
левица никак не иска да загине 
и иска да мисли с главата си. 
Надделяха национално отго-
ворните сили, макар и без мно-
зинство. и след тези избори те 
нямат парламентарно мнозин-
ство, но с гъвкава коалиционна 
политика биха могли да до-
минират. външната политика 
ще се предефинира. Ясно е, че 
робер фицо ще действа преме-
рено. Зузана чапутова подска-
за, че е готова на този етап за 
лоялно сътрудничество.

Десничарските комента-
ри преди победата на лявата 
партия пораждат досада и в 
българските медии и в глобал-
ните. Ядосаната вера Йоурова, 
заместник-председател на ев-
рокомисията, заяви: “изборите 
се давеха в дезинформация”. 
уточнява, че това се случвало 
в мрежите. 

Сърдечна 
недостатъчност

За робер фицо това ще е 
четвърто премиерство. Него-
вата партия преди две десе-
тилетия бе надхвърлила 40-те 
процента и успешно управля-
ваше страната. тя слезе на 
около 30 процента и продъл-
жи да управлява в различни 
коалиционни формати. случи 
се инцидента с неизясненото и 

до днес убийство на разслед-
ващия журналист Ян куцияк 
и приятелката му и последва-
лите масови, не напълно спон-
танни, протести на граждани, 
които се “досещат кой стои 
зад престъплението”. куци-
як разследваше евентуални 
престъпления на властта. Пре-
миерът фицо подаде оставка. 
Правителството се оглави от 
съпартиеца му Петер Пелегри-
ни. Две години по-късно, на 
следващите избори десницата 
надделя. сформира правител-
ство от пет десни партии, ко-
ето управлява четири години. 
Проведоха се и президентски 
избори спечелени от подкре-
пяната от десницата Зузана 
чапутова - адвокат и природо-
защитничка. 

На изборите на 1 октомври 
2023 г., смер излезе на първо 
място с около 23%. основният 
опонент “Прогресивната  пар-
тия” на словакия остана със 
17%. Президентът чапутова 
броени часове след изборите 
покани робер фицо в прези-
дентския дворец и му връчи 
мандат за съставяне на прави-
телство.

Новият мандат  
на Фицо

още в следизборния поне-
делник чапутова връчи проуч-
вателен мандат на робер фицо 
за съставяне на правителство. 
иначе личните им отношения 
са по-хладни от ледени.

За да обяснят успехът на 
смер и на фицо, ултрагло-
балистите използваха универ-
салния политологичен сапун 
- ПоПуЛиЗмът. отговорът е 
доста по-различен и изборният 
резултат в словакия си струва 
да бъде внимателно анализи-
ран. войната е оттатък грани-
цата. в словашкото общество 
тя акумулира чувство на трево-

га. Диагнозата е някаква поли-
тическа аритмия. един поглед 
малко назад във времето по-
казва, промените - и отстраня-
ването на смер от властта, и 
инсталирането в нея на екоак-
тивистката адвокат, не са по-
лучили рационално публично 
обяснение защо се случват. 

въпросът е не само защо 
печели смер, но и защо обе-
динената евроатлантическа 
десница губи. а десницата 
губи, защото е радикално про-
военна, украйна е непосред-
ствен съсед. Предното пра-
вителство обединяваше пет 
десни партии. малкият въпрос 
е по какво се отличават една от 
друга. трудно да се каже, но те 
се съревновават в пробрюксел-
ска сервилност. същевременно 
изследователите констатират 
растяща тревожност сред сло-
вашките граждани. твърдят, 
че имало ръст на популизма. 
вярното е друго - десницата 
се страхува от здравия разум. 
Глобалните медии като по ко-
манда заговориха за влиянието 
на “прокремълски среди”. 

истината е, че значителна 
част от словаците просто не са 
съгласни с актуалната външна 
политика на властта. Бе изме-
рено, че поне 34% от гражда-
ните имат сериозни възраже-
ния към външната политика на 
десницата.

Няколко неща са особено 
важни. фицо не просто обе-
ща да спре военната помощ 
за украйна. той се обяви сре-
щу фашизирането на украйна. 
според него там фашизмът е 
толериран от властта, не само 
в канада. в източна европа 
словакия е по-слабо “русофо-
бизирана”. освен това, робер 
фицо никога няма да подкрепи 
еднополовите бракове. обяви 
се срещу волунтаристичните 
планове на Брюксел за мигран-
тите и особено за тяхната “ре-

локация”, т.е. презаселване по 
схеми на Брюксел.
Войната срещу СМЕР

Правосъдие или разчиства-
не на сметки? управлението на 
фицо даде нов урок от изкуство-
то на набеждаването - история-
та около убийството разслед-
ващия журналист Ян куцияк. 
масовите протести след  убий-
ството бяха незапомнени от 
дните на Нежната революция. 
Ясно е, че премиера фицо е бил 
набеден. Пет години по-късно 
той отново печели изборите и 
по същество е най-адекватния 
ляв лидер в източна европа.

Преди десетина години на-
писах статия “Да им завидиш 
на словаците”, за икономиче-
ските успехи на лявото прави-
телство в Братислава. сега бих 
написал “да им завидиш за ро-
бер фицо”.

Централната политическа 
идея на партия смер е идеята 
за суверенитета. Не са сами.

един процент не достигна на 
малката партия на “републикан-
ците” да прескочат петпроцен-
товата бариера. с тях позициите 
на словашките алтерглобалисти 
щяха да са доста по-респекти-
ращи. основният кандидат на 
десницата бе партията на про-
гресивните. те спечелиха 18% 
и останаха втори. За днешна 
европа въпросът за прогреса и 
за “прогресистите” става цен-
трален, но по един леко подъл 
начин. роят се партиите самона-
рекли се “прогресивни”. Натрап-
ва се разбиране за “прогреса”, 
което може да се определи като 
Брюкелско - соросоидно. 

Да спиращ атомни електро-
централи и да ги заместваш с 
вятърни перки - това ли е про-
гресът? Да натрапваш хомосек-
суалните ласки като модел на 
поведение на подрастващите и 
това също било “прогресивно”. 

смер-сД и робер фицо не са 
съгласни с такъв прогрес.

Защо глобалистките медии 
бяха изненадани от изборните 
резултати? водещо е измамно-
то усещане на днешните десни-
чари, че са единствено правите, 
че по фукуяма, нищо друго ос-
вен десен либерализъм не може 
да има. Не само в словакия, но 
и в цяла източна европа. русо-
фобията  ги слепва, “сглобява”. 
като всяка омраза.

Пробрюкселската камарила 
която насърчава тези процеси, 
очевидно още живее във “ве-
ликото време на фукуяма”- 
1992-1993, когато тогавашния 
служител на Държавния депар-
тамент обяви “краят на истори-
ята”. евродесниците и днес са 
убедени: друго, освен нас не 
може да има и ако се случи, то 
ще е някаква тежка грешка на 
природата. от тук представата 
е “ес и Нато до края на све-
та!”. чухме го и в нашия кон-
ституционен дебат.

в словакия смер и робер 
фицо показаха, че нещата съв-
сем не са предопределени. чо-
векът за четвърти път ще огла-
ви национално правителство, 
но и душманите му са доста.

източна европа е умело на-
сърчавана, мотивирана и тласка-
на към радикална конфронтация 
с русия. Грешка е в основата на 
отношенията с русия да се по-
ставя въпроса за русофилията. 
опора трябва да бъде взаимния 
интерес. между другото, той 
предполага отхвърлянето на 
пропагандната схема “Путин е 
виновен за всичко”, която колек-
тивният Запад налага като дог-
мите на светата инквизиция.
Европейското бъдеще е 

на левите патриоти

Накъде ще тръгне слова-
кия с новото правителство на 
робер фицо? мисля, че бъде-
щето принадлежи на левите на-
ционалноотговорни партии, на 
патриотите, в някакъв широк  
формат. На онези, които по-
ставят в центъра на политиката 
идеята за сътрудничеството, не 
за санкциите.

До 1993 г. словаците не са 
имали своя национална държава. 
Днес я имат и са готови да я за-
щитават. фицо и смер се дока-
заха като продържавни фактори.

словакия я очаква ново ко-
алиционно правителство след 
подписаното споразумение. 
основен партньор в него ще е 
партия ГЛас /Хлас/, ръково-
дена от неотдавнашния съра-
тник на фицо - Петер Пелегри-
ни. Недостигащите гласове ще 
дойдат от малка националисти-
ческа партия. Натискът върху 
фицо и смер ще е брутален.

Догодина ще има прези-
дентски избори. Хрумва ми, 
че бившият член на смер Пе-
легрини ще е много подходящ 
кандидат.

Словашката левица чертае
новия Път на Европа
Може ли промяната в ЕС да тръгне от Братислава
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тазгодишното издание на “кино-
мания” отново представя най-доброто 
от световното кино през тази година. 
Фестивалът ще покаже за първи път 
пред българската публика “аз, капи-
танът” на режисьора матео Гароне, 
носител на наградата за режисура на 
80-ото издание на международния 
кинофестивал във венеция. освен 
със “Сребърен лъв”, продукцията 
е отличена и с наградата “марчело 
мастрояни” за изключителната игра 
на младия актьор Сейду Сар.

“аз, капитанът” проследява пътя 

на две сенегалски момчета, които 
мечтаят да емигрират в италия. Спо-
ред мотивацията на венецианското 

жури филмът е “разтърсваща съвест-
та модерна одисея”, а режисьорът 
матео Гароне “умее да преследва 
амбициозни идеи, въпреки огромни-
те трудности да постига истинност в 
интерпретацията и чрез разказ между 
съня и реалността да предаде универ-
сално послание за съпротива и соли-
дарност”. 

За да постигне автентичност на из-
пълнението, матео Гароне запознава 
актьорите си със сценария едва в на-
чалото на всеки снимачен ден. Благо-
дарение на този подход и безспорния 
си талант, младият непрофесионален 
актьор Сейду Сар печели сърцата как-
то на публиката, така и на журито.

Филмът ще бъде част от програ-
мата на “киномания” благодарение 
на дистрибутора “Бета филм”. 37-ото 
издание на фестивала ще се състои 
от 16 ноември до 3 декември. орга-
низатори са Националният дворец на 
културата и Фондация “имам идея”, 
с подкрепата на НФ “култура”, ми-
нистерството на културата, иа “На-
ционален филмов център” и Столич-
ната община.

Димитър аргиров, ко-
гото познаваме като наро-
ден изпълнител и син на 
именития народен певец 
илия аргиров, е известен и 
със своята “тъмна” страна 
на рок вокалист. музикал-
ната му история започва 
през далечната 1987 г., ко-
гато участва в създаването 
на рок група “епизод”. По 
това време те са истинско 
явление на българската 
музикална сцена. Създа-
ват песни по авангардните 
текстове на френския сред-
новековен поет Франсоа 
вийон и изнасят паметни 
концерти.

През 1990 г. трима от 
членовете на групата, между 
които и Димитър, емигри-
рат, а останалите в България 
музиканти слагат началото 
на нов “епизод”. Започва 

ерата, в която групата съз-
дава патриотични песни по 
стихове на Христо Ботев и 
иван вазов. така вече 35 
години “епизод” успеш-
но твори и концертира из 
страната, като се превръща 
в явление и за съвременна-
та рок сцена. музикантите 
са горди с многобройните 
си верни фенове, които ги 
посрещат навсякъде и пеят 
заедно с тях.

През лятото на тази го-
дина титулярният вокалист 
емил чендов взе решение 
да напусне групата. малко 
след това Димитър беше 
потърсен, за да го замести 
за предстоящи участия. ре-
пертоарът на групата е ог-
ромен и задачата не беше 
никак лека, но концерти-
те преминаха успешно и 
Димитър отново е част от 

състава на “епизод”, научи 
Дума от меги Димчева.

в навечерието на своя 
35-годишен юбилей групата 
издаде двоен албум с най-
обичаните си песни. Два-
та диска носят заглавията 
“метални души” и “обич 
за България”. в момента 

музикантите работят по 
нови парчета, които ще бъ-
дат изпълнени от Димитър 
аргиров и ще влязат в нов 
студиен албум през 2024 г. 
Паралелно с рока, Димитър 
продължава да се раздава за 
своята публика и с българ-
ски фолклорни песни.

Димитър Аргиров се завърна  
в „Епизод” след 33 години

накратко

НАИМ при БАН показва на 
децата игри от древността

Някои от най-древните игри и 
играчки ще са акцент в занятие, 
организирано от Националния ар-
хеологически институт с музей при 
БАН (НАИМ-БАН) на 4 ноември, съ-
общи БТА. Събитието е за деца от  
7 до 11 години. В рамките на за-
ниманието екипът ще запознае 
малките изследователи с науката 
археология. “С какви играчки са 
си играели децата през праисто-
рическия период и Античността, 
и с какви игри са се развличали 
малчуганите в Египет, Гърция, 
Рим. Служителите на музея ще се 
опитат да отговорят на всички 
тези въпроси, показвайки инте-
ресни карти, снимки, предмети и 
предоставяйки възможността на 
малките посетители да поиграят 
на игрите, с които човечеството 
се забавлява, откакто свят свету-
ва.” От НАИМ-БАН уточняват, че 
събитието е безплатно, но е же-
лателно предварително записване.

Кристоф Ешенбах

Клаудио Бохоркес

Световнопризнатият 
маестро Кристоф Ешенбах 
отново е в София

С в е т о в н о -
п р и з н а т и я т 
диригент Крис-
тоф Ешенбах ще 
изнесе концерт 
със Софийската 
филхармония на 
26 октомври. В 
програмата ма-
естрото е вклю-
чил Увертюра-
та “Егмонт” и 
Симфония №7 
от Бетовен и 
Концерта за 
виолончело от 
Шуман. Солист 
на вечерта е 
Клаудио Бохор-
кес. Кристоф 
Ешенбах очарова музикантите и 
публиката при предишното си гос-
туване у нас. Маестрото, който 
от няколко десетилетия е на вър-
ха на световното изпълнителско 
изкуство, е известен с широтата 
на репертоара си, с дълбочина-
та на своите интерпретации и с 
харизматичното си излъчване на 
сцената. Ученик на Джордж Сел 
и Херберт фон Караян, той по-
следователно ръководи Оркестър 
Тонхале - Цюрих, Симфоничния 
оркестър в Хюстън, Оркестъра 
на Северогерманското радио, Фи-
ладелфийския оркестър и Симфо-
ничния оркестър на Париж. Ро-
деният в Германия виолончелист 
от перуанско-уругвайски произход 
Клаудио Бохоркес е сред артисти-
те, които Ешенбах подкрепя. Той 
свири на виолончело, изработка от 
Джовани Батиста Роджери.

На церемония в резиденцията на 
британското посолство посланикът на 
великобритания у нас Н. Пр. роб Ди-
ксън връчи отличието Почетен член на 
ордена на Британската империя на ди-
ректора и основателя на София Филм 
Фест Стефан китанов. той бе награден 
с него от Н. в. чарлз III за изключител-
ния принос за популяризация на бри-
танското кино в България.

“много се радвам, че Негово ве-
личество реши да отличи заслугите на 
г-н китанов за представяне на британ-
ското кино в България в продължение 
на повече от 30 години. като създател 
на София Филм Фест през 1997 г., след 
изключително успешните фестивали 
рок Филм Фест 1993, рок Филм Фест 

1994 и монти Пайтън Фест 1996, реа-
лизирани в партньорство с Британския 
съвет, г-н китанов има значителен 
принос за развитието на културните 
отношения между обединеното крал-
ство и България, като предлага отлич-
ните британски филми на българските 
зрители”, заяви Н. Пр. роб Диксън при  
обявяването на наградата.

“можеш сам да напишеш книга, 
да нарисуваш картина, да изпееш пе-
сен, да посадиш дърво. Но създаване-
то, показването, разпространяването, 
представянето на кино е колективно 
занимание. Посвещавам това отличие 
на всички, с които бяхме заедно и ще 
продължаваме да бъдем по пътя на ки-
ното”, каза Стефан китанов.Снимка СФФ

Стефан Китанов получи Ордена  
на Британската империя
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Снимка “киномания”/нДк
“Аз, капитанът” -  
реж. Матео Гароне

„Аз, капитанът” ще има 
премиера на „Киномания”
Филмът на матео 
Гароне е отличен 
със „Сребърен 
лъв" за режисура 
във венеция и с 
наградата „марчело 
мастрояни" за 
изгряващ актьор
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

слаб дъжд променливо предимно слънчево

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

24
oC 25

oC 24
oC 21

0C

променливо

Затрудненията ще вър-

вят редом с успехите 
днес, но денят ви ще пре-

мине без изненади. 

Търсещите работа ще 
имат добри попадения, 
други сами ще си органи-

зират заетостта.

Ще отвърнете доста 
елегантно и без излишни 
вълнения на предизвика-

телствата.

Очаква ви началото на 
нов бизнес и бързо ще се 
окажете от печеливша-

та му страна.

Ако се посветите на но-

вите си идеи, много скоро 
ще се докоснете до успе-

ха. 

Браните независимост-

та си, защитавайки ин-

тересите и правото си 
на личен избор. 

Възможно е да спечелите 
конкурс и място в европей-

ски програми от правен 
или културен характер. 

Днес ще бъдете ефектив-

ни в усилията си да при-

ключите навреме започ-

ната задача.

Финансови затруднения 
могат да понижат на-

строението ви, но ще на-

мерите решение.

Натоварената ви про-

грама ще се отрази на 
взаимоотношенията ви с 
околните.

Делово предложение ще 
ви заинтригува и ще по-

роди желание да се въз-
ползвате от него. 

Със самочувствие ще под-

ходите в ситуация, но не-

щата не са толкова прос-

ти. Бъдете внимателни.

овеН

православен календарскръбна вест

      

 05:55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов 

09:20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев 

11:00 Култура.бГ - предаване за кул-
тура с димитър стоянович 

12:00 по света и у нас 
12:25 новини на турски език 
12:35 малки истории /п/ 
13:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/ 
14:15 вечните тайни - аним. филм 
14:40 пакостникът чорапчо - ани-

мационен филм 
14:55 Кралят на Коледа 24-сери-

ен филм /норвегия, 2012г./
15:45 Телепазарен прозорец 
16:00 бързо, лесно, вкусно 
16:30 светът и ние  
17:00 местни избори 2023: дис-

пути  
18:00 по света и у нас 
18:20 още от деня - коментарно 

предаване  
18:45 спорт ТоТо  
19:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу 
20:00 по света и у нас 
20:30 местни избори 2023 
20:50 спортни новини 
21:00 вечерното шоу с Георги 

любенов  
22:00 любов в окови - тв филм  

/12 епизод/  
23:00 по света и у нас 
23:25 повратна точка - тв филм  

/7 епизод/ (16) 
00:20 светът и ние /п/ 
00:50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/ 

02:25 Култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/  

03:20 Кралят на Коледа - тв филм 
/1 епизод/п/  

04:10 натисни F1 образовател-
на поредица за дигитална 
култура с водещ никола 
димитров - Nikicha1 /п/ 

 06:00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова  

09:30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев  

12:00 bTV новините - обедна еми-
сия  

12:30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу  

13:30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./  

14:30 "скъпи наследници" - сери-
ал  

15:30 "почукай на вратата ми" - 
сериал  

17:00 bTV новините  
17:20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова 

18:00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов  

19:00 bTV новините - централна 
емисия  

20:00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9 

22:00 премиера: "опасно изку-
шение" - сериал, с.6, еп.52 

23:00 bTV новините - късна еми-
сия  

23:35 "добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.17 

00:25 “Като на кино” - предаване 
за кино  

00:35 “столичани в повече” - се-
риал, с.11, еп.4 

01:40 “марлон” - сериал, с.2, еп.7 
02:10 bTV новините /п./ 
02:50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./ 

04:45 “вкусът на българия” - кули-
нарно предаване с водеща 
мария жекова /п./ 

05:20 “лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./ 

06:00 "Здравей, българия" - су-
трешен блок  

09:30 на кафе" - предаване на 
NOVA  

12:00 новините на NOVA 
12:30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм  
13:30 "свободна да избира" (пре-

миера) - сериал 
15:00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм  
16:00 новините на NOVA 
16:10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу  
17:00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра 
18:00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра 
19:00 новините на NOVA - цен-

трална емисия  
20:00 "игри на волята: българия" 

(премиера) - риалити, се-
зон 5  

22:00 "алея на славата" (премие-
ра) - сериал, сезон 1 

23:00 новините на NOVA 
23:30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 13 
00:30 “престъпни намерения” - 

сериал, сезон 13 
01:20 “пожарникарите от чикаго” 

- сериал, сезон 11 
02:00 “дъщерята на посланика” - 

сериен филм  
03:40 “Ти разкажи, черно море” - 

сериен филм  
05:20 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу /п/

 10:00 Кардиограма

11:00 EuroTV Shop  

11:30 Шоуто на мавриков 

12:30 EuroTV Shop  

13:00 новини  

13:15 евродикоФ 

15:15 новини  

15:30 EuroTV Shop  

16:00 делници 

19:30 новини  

20:00 честно казано 

22:00 денят с веселин дрем-

джиев

23:00 новини  

23:30 памет без давност 

00:30 Гозбата на българия

01:30 EuroTV Shop  

03:30 Кардиограма 

04:30 честно казано

06:30 делници

св. великомъченик ди-
митрий се родил в третия 
век. родното му място е 
град солун. баща му бил 
градоначалник, но тайно 
вярвал в Христа. една от 
стаите на своя богат дом 
превърнал в молилня и 
отивал да се моли заедно 
със своята съпруга. дълго 
време съпрузите нямали 
деца и усилено се молели 
на бога да ги дари с на-
следник. бог чул молит-
вите им. родил им се син, 
когото нарекли димитрий, 
възпитавали го на вяра в 
истинския бог и го кръс-
тили.

през есента на 306 г. 
новият източен импера-
тор Галерий се връщал с 
войската си от поход на 
изток. Като пристигнал в 
солун, повикал димитрий 
при себе си и той смело 
се обявил за християнин. 

Затворен бил в тъмница. 
в това време в градския 
стадион се устройвали 
игри за увеселение на им-
ператора, който обичал 
да гледа жестоки борби. 
императорът имал любим 
борец на име лий, който 

умъртвявал своите проти-
вници. 

един момък христия-
нин на име нестор решил 
да отиде на борба срещу 
императорския любимец. 
посетил в тъмницата св. 
димитрий и поискал да 
го благослови. нестор 
излязъл на арената сре-
щу бореца лий с името 
на Господа на уста, за-
ради което императорът 
заповядал да бъде убит 
с копие. а като узнал, че 
св. димитрий го е благо-
словил, издал заповед и 
той да бъде наказан със 
същата смърт. рано су-
тринта на 26 октомври 
306 г. войници влезли в 
тъмницата, нахвърлили се 
върху димитрий с копия и 
го убили. Тялото му лежа-
ло в тъмницата до вечер-
та. Християни го взели и 
тайно го погребали.

кратък житиепис на 
св. димитра киевска

св. димитра Киевска 
е родена през 1810 г. в 
силистра. носела името 
матрона александровна 
егорова. скоро семей-
ството й се преселило в 
бесарабия и тя се омъжи-
ла за капитан от руската 
армия, който загинал в 
Кримската война (1853-
1856). матрона алексан-
дровна приела монашески 
подстриг с името димитра 
в чест на св. димитър со-
лунски.

матушка димитра по-
магала на ранените на 
бойното поле по време на 
отбраната на севастопол 
през 1855-1856 г., а през 
руско-турската война 
(1877-1878) организирала 
в дома си в Киев лазарет 
за ранените войници.

въЗпоМеНаНИе
преди 2 години почина нашата лъчезарна

тодорка евтИМова 
пъНдева-попова

    1941 г. - 2021 г.
 

помним те във всичко, обичаме те безкрайно. 
мъката е вечна. Липсваш ни.

мир на праха ти, Дорита наша мила.

От семейството

Църквата почита на 26 октомври св. вмчк димитрий Мироточиви. 
преп. димитра киевска (доростолска) (димитровден)
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отговори на кръСтоСловицата 

от БроЙ 206

водоравно:
Кулокран. Оратор. Михаил Ром. Реле. Марин. 

Бири. Ао. "Титаник". Сафрид. лаколит. Вис. Еме /
Анук/. Ив /Артър/. Кноп /Константин/. Мат. Асма. 
Ода. нелина. "Алст". Аптека. Спатия. Аортит. Ади 
/Ендре/. Вакси. Кули. "Юро". ПКБ. нен. Естуари. 
Бобини. Автор. Активисти. Вилмотс /Марк/. Фа-
лит. Он. Махала. "Ка". "АлВО". Уролог. Струна. 
Мутафова /Стоянка/.

отвЕСно:
"Кумата". Сапарев /Огнян/. Акт. лирик. Мла-

дост. лар /Питер ван/. "Мохито". Асти. Тови /
Доналд/. Канали. Пуритан. Три. ниво. Явка. ла. 
Албит. Да. Абрамов /Фьодор/. Анрик. Капак. Ико-
ном. Ор. Вн. Тост. "ТТ". Комисионери. Бисмут. 
Аспект. лов. Ара. Параф. лаик. Бирхоф /Оливер/. 
Теореми. Тунис. Ало. Сол. Имане. лентулов /
Аристарх/. Рендета. чинии. Ага.
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четвъртък
26 октомври

ТРОПС
16 

Гледайте

Футбол
по Диема спорт
12.30 ботев Пд - локо Сф
15.00 Черно море - Пирин
17.30 ЦСКА 1948 - локо Пд

по макс спорт 3
19.45 Фенербахче - лудогорец
22.00 брайтън - Аякс

по БтВ екшън
19.45 олимпиакос - уест Хем
22.00 ливърпул - тулуза

по ринг
19.30 АЗ Алкмар - Астън Вила
22.00 Абърдийн - ПАоК

по макс спорт 4
19.45 Марсилия - АЕК
22.00 Рома - Славия Пр

по макс спорт 1
тЕниС
15.00 турнир във Виена
бАСКЕтбол
19.30 Партизан - Цървена звезда
21.45 Реал М - барселона

Георги Дерменджиев призна, че в Лу-
догорец има сериозни проблеми. Спецът 
ще направи дебют днес начело на “орли-
те”, които гостуват на Фенербахче в Ли-
гата на конференциите.

“Гледате мачовете на отбора, знаете 
какво е положението. Навсякъде е труд-

но, няма лесно”, каза Дерменджиев на ле-
тището в Пловдив, откъдето шампионите 
потеглиха за истанбул. За 68-годишния 
специалист това ще е трети престой наче-
ло на Лудогорец.

“Не е лека ситуацията към момента. 
това е видно за всички. Но в големите ма-

чове имаме шанс да покажем истинското 
лице. Не си правим илюзии. всеки тряб-
ва да коригира нещата в своето поле на 
действие. Хората на такива позиции като 
нас са винаги с оставка в джоба. време е 
да коригираме грешките”, зарече се из-
пълнителният директор Ангел Петричев.

Бразилски гранд има сериозен интерес към звездата на Лев-
ски Уелтън. 26-годишният халф прави силен сезон и е привляк-
ъл вниманието на клуб в родината си. Става дума за отбор, който 
е сред най-известните в рио де Жанейро, а през следващия сезон 
почти сигурно ще играе в копа Либертадорес.

идеята да се завърне в бразилския футбол допада на флан-
говия нападател, като това е и една от причините той да не е 
подновил договора си със “сините”. Настоящият контракт на 
Уелтън със столичани е до края на 2024 г., а ръководството иска 
да го удължи. към момента обаче това не се случва. За Левски 
бразилецът има 75 мача, в които е вкарал 15 гола и е направил 
11 асистенции.

III кръг
Група А: Галатасарай - Байерн 

М 1:3 0:1 коман (7) 1:1 икарди (30-д) 
1:2 кейн (73) 1:3 мусиала (79); Ман 
Юнайтед - Копенхаген 1:0 магуайър 
(72), проп. дузпа: Ларсон (к-90+7). 1. 
Байерн М 9 т. 2. Галатасарай 4 3. ман 
Юнайтед 3 4. копенхаген 1.

Група В: Ланс - ПСВ 1:1 0:1 Бака-
йоко (54) 1:1 Уаи (65); Севиля - Арсе-
нал 1:2 0:1 мартинели (45+4) 0:2 Жезус 
(53) 1:2 Гудел (58). 1. Арсенал 6 2. Ланс 
5 3. Севиля 2 4. ПСв 2.

Група С: Спортинг Брага - Реал 
М 1:2 0:1 родриго (16) 0:2 Белингам 
(61) 1:2 Джало (63); Унион - Наполи 
0:1 распадори (65). 1. Реал М 9 2. На-
поли 6 3. Брага 3 4. Унион 0.

Група D: Бенфика - Реал С 0:1 
мендес (63); Интер - РБ Залцбург 2:1 
1:0 Санчес (17) 1:1 Глух (57) 2:1 чалха-
ноглу (64-д). 1. Реал С 7 2. Интер 7 3. 
рБ Залцбург 3 4. Бенфика 0.

резултати

Снимка БТа

Хари Магуайър (№5) вкарва с глава гола за победата на Манчестър 
Юнайтед над Копенхаген (1:0) в Шампионската лига. това е първи успех 
за "червените" дяволи", които стартираха с две загуби в Група А

Дерменджиев призна за проблеми в Лудогорец

Бразилци искат 
ас на Левски

Николай веселинов, кой-
то с постоянните си сигнали 
пречи на реконструкцията на 
стадион “Българска армия”, 
е променил позицията си. 
той призна, че е готов да от-
тегли претенциите си срещу 
плановете на ЦСкА за ново 
клубно съоръжение.

“Ако са толкова готови 
от клуба, аз съм готов да си 
оттегля жалбата. Ако аз пре-
ча на този отбор да се раз-
вива. Според вас ЦСкА има 
ли амбиции да бъде съпер-
ник на всеки европейски и 
световен гранд? ЦСкА има-
ше същия стадион преди го-

дини, но бяха други хора и 
имаха характер. те излизаха 
на терена, защото знаеха, че 
могат и искат. и не се пре-
дават. в момента им трябва 
стадион. Готов съм да под-
крепя...”, заяви веселинов 
пред “топспорт”.

Първоначално веселинов 
бе категоричен, че няма да се 
откаже от жалбата.

Заради нея от “Армия-
та” съобщиха, че се отлагат 
плановете за реконструкция 
на клубното съоръжение 
в Борисовата градина. По-
стоянните спънки вбесиха 
феновете. те обявиха масов 

протест на “орлов мост” в 
петък след мача с Арда. в 
официалното съобщение от 
“трибуна Сектор Г” преду-
предиха, че след протеста не 
е ясно накъде ще потеглят.

“обжалването е абсурд-
но. Със сигурност ще имаме 
стадион. Нашето желание е 
да не се забавя стартирането 
на строежа, защото всяко за-
бавяне води до оскъпяване. 
всички искаме по най-бър-
зия начин ЦСкА да има нов 
хубав стадион. той не е само 
от значение за ЦСкА, но и за 
широката общественост.

Не съм контактувал с жал-

боподателя. Не знам кой има 
интерес ЦСкА да няма ста-
дион. това ще е хубаво нещо 
за цяла София. Не може да се 
даде оценка за срока, който 
ще ни отнеме това забавяне”, 
обяви изпълнителният дирек-
тор Филип Филипов.

той беше на среща в ми-
нистерството на финансите, 
на която стана ясно, че е из-
готвен план за финансиране 
на спортната инфраструктура 
в България. Според него ако 
клуб вложи определена сума 
в инфраструктура, държавата 
също ще се включи. макси-
малният праг е 30 млн. лв.

Григор Димитров (№17 в света) се класира за II кръг на 
АтП 500 турнира в зала във виена (2,56 млн. евро). Най-до-
брият български тенисист победи на старта втората ракета 
на италия и №21 в света Лоренцо музети с 6:3, 6:4 за 94 
мин., след като направи по един пробив в двата сета.

32-годишният хасковлия взе подаването на съперника си 
в четвъртия гейм по пътя към успеха в първата част. При 4:1 
той пропусна две точки за нов пробив, при 5:3 сервира за 
спечелване на сета и с четвъртия си сетбол направи 6:3. във 
втората част Гришо имаше възможност за пробив в третия и 
в петия гейм, но се възползва едва в деветия, след което при 
собствен сервис приключи двубоя с първия си мачбол.

Димитров заби 8 аса и добави 20 печеливши удара. той 
взе и реванш от музети за загубата с 4:6, 6:7 (3) на 1/4-финал 
в Акапулко през 2021 г. в единствения им сблъсък досега.

Гришо заработи 35 245 евро и 45 т., които няма да при-
бави в актива си, защото м.г. игра 1/2-финал в турнира. той 
очаква водача в схемата Даниил медведев (рус, №3) или 
Артюр Фис (Фр, №38), които играха снощи. именно от рус-
нака Димитров загуби за място на финала преди година.

Обрат със строежа 
на стадиона на ЦСКА
Жалбоподателят оттегля претенциите си

Гришо победи  
италианец във Виена

Снимка БТа

Голямата звезда на шампионите Денвър нъгетс -  
никола Йокич, се опитва да премине през леброн Джеймс 
и Антъни Дейвис за победата над лА лейкърс със 119:107 
на старта на сезона в нбА. Сърбинът се отличи с 
“трипъл-дабъл” с 29 т., 13 борби и 11 асистенции


